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ACTA DE LA SESSIÓ Nº 1/2016, DE CARÀCTER ORDINARI DE L’ AJUNTAMENT PLE 
CELEBRADA EL VINT-I- HUIT DE GENER DE DOS MIL SETZE.

Al municipi de Canals, en el Saló de Sessions de la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el 
vint-i-huit de gener de dos mil setze, essent les vint-i-una hores y huit minuts (21:08 hores).

Presideix el Sr. Alcalde, D. Joan Carles Pérez Pastor, assistint els regidors/as D. Antonio 
Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. Ricardo Requena 
Muñoz i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea 
Pedraza  i  Dª  Claudia  Suárez  González  (del  Grup  Municipal  Socialista);  D.  José  Ramón  Garrido 
Centelles  (del  Grup  Municipal  EUPV);  Dª  Maria  Celia  Bononad  Martínez,  D.  Fernando Gimenez 
Alcalde, Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco 
(del Grup Municipal Popular), i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals).

Els regidors D. Manuel Sanchis Polop (del Grup Municipal Gent de Canals) i  D. Antonio 
Pérez  García  (del  Grup  Municipal  Popular)  s'incorporen  a  la  sessió  una  vegada  iniciada  la 
mateixa. Concretament el primer, el Sr. Sanchis Polop, s'incorpora durant el tractament del punt 1 de  
l'Ordre del dia sent les 21:12 hores; i el segon, Sr Pérez García, durant el tractament del punt 8 de 
l'ordre del dia sent les 21:49 hores.

No assisteix la regidora Sra. Dª Carla Aparici Pérez (del Grup Municipal Reiniciem Canals), 
disculpant l'Alcalde la no assistència. 

Assisteix com a Secretari D. José Mª Trull Ahuir, Secretari de l’Ajuntament de Canals. 

Per l'Alcaldia, després del tractament del assumpte del punt 7 de l'orde del dia de la sessió, 
sent les 21:25  hores del dia  vint-i-huit de gener de dos mil setze, s'acorda una interrupció per uns 
minuts per a descans dels assistents i procedir a fotocopiar els precs i preguntes presentats pels 
regidors, continuant la sessió a les 21:31 hores del mateix dia.

Havent-se  comprovat  la  presència  del  President  i  del  Secretari,  així  com l’existència  del 
quorum exigit per l’artícle 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que  s’aprova el  
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió que es va desenvolupar  
d’acord amb el següent, 

ORDRE DEL DIA

1.- DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS

PART RESOLUTIVA

2 .APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 
SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE:

-Minuta 14 de 24 de novembre del  2015.

3.-ASSUMPTES  DICTAMINATS  PER  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  MUNICIPAL  DE 
COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT.

3.1.-  PROPOSTA DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA RELATIVA A  l’ADHESIÓ AL MANIFEST 
PROMOGUT PER L’ASSOCIACIÓ DE JURISTES VALENCIANS (AJV) PER LA RETIRADA DELS 
RECURSOS D’INCONSTITUCIONALITAT CONTRA LES LLEIS DE DRET CIVIL FORAL VALENCIÀ.
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3.2.- PROPOSTA  DE  LA  REGIDORIA  DE  BENESTAR  SOCIAL  SOBRE  SOLICITUT 
D’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT  DE CANALS ALS ACORDS DE COL.LABORACIÓ ENTRE LA 
CONSELLERIA D’HABITATGE, OBRES PÚBLIQUES I VERTEBRECIÓ DEL TERRITORI, I ENDESA, 
GAS NATURAL FENOSA I IBERDROLA, PER A COORDINAR EL PAGAMENT DE LES AJUDES 
PER DEUTES GENERATS PER IMPAGAMENT DEL SUBMINISTRAMENT D’ELECTRICITAT I GAS 
PER  PART  DELS  CLIENTS  D’AQUESTES  EMPRESES  AMB  RESIDÈNCIA  HABITUAL  A  LA 
COMUNITAT VALENCIANA, QUE ES TROBEN EN SITUACIÓ DE VULNERABILITAT ECONÒMICA.

4. ASSUMPTES  DICTAMINATS  PER  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  MUNICIPAL  DE 
SOCIETAT, CULTURA, D’URBANISME I MEDI AMBIENT.

4.1.- PROPOSTA DE LA REGIDORA DE CULTURA DE L’AJUNTAMENT DE CANALS, CELIA 
IBÁÑEZ BELDA,  EN RELACIÓ A LA ELECCIÓ DE REPRESENTANTS PER PART  DELS GRUPS 
POLÍTICS MUNICIPALS EN EL CONSELL MUNICIPAL DE CULTURA.

5.-  PROPOSICIÓ  DEL  REGIDOR  D’URBANISME  D’INADMISSIÓ  DE  SOL.LICITUT 
D’EXPROPIACIÓ  PER  MINISTERI  DE  LA  LLEI  FORMULADA  PER  LA  MERCANTIL 
PROMOCIONES  Y  CONSTRUCCIONES  CARRERES  BALLESTER  SL  EN  RELACIÓ  AMB  LA 
FINCA REGISTRAL NÚMERO 7407 DE CANALS.

6.-  PROPOSICIÓ  DEL  REGIDOR  D’URBANISME  D’INADMISSIÓ  DE  SOL.LICITUT 
D’EXPROPIACIÓ  PER MINISTERI  DE  LA  LLEI  FORMULADA  PER LA  SAT  NÚMERO  475CV 
DENOMINADA HERMANOS CARRERES BALLESTER EN RELACIÓ AMB LA FINCA NÚMERO 
636 DE CANALS.

7.- ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF).

PART DE CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN

8.- DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA,  D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F.

9.- DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 
PER  DELEGACIÓ  DEL  PLE  MITJANÇANT  ACORD  DE  DATA  14-07-15, D’ACORD  AL  QUE 
DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F. 

10.- PRECS I PREGUNTES.

1.- DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS

1.1 Es dona compte del Fax (RE nº 6244, de 2 de desembre de 2015) remès pel lletrat que  
ostenta la defensa de l’Ajuntament en el cas, al que s'adjunta Sentència 321/2015 de 17 de novembre  
de 2015, dictada pel Jutjat del Contenciós-Administratiu nº 1 de València, en Procediment Abreujat nº 
307-15,  com  a  conseqüència  de  recurs  interposat  per  Dª  Pilar  Aparicio  Lopez.  La  Sentència 
desestima el recurs i imposa costes a la demandant.

La Corporació Municipal queda assabentada.

1.2. Es dona compte de l’escrit (RE nº 4792, de 25 de setembre de 2015), al que s'adjunta 
Sentència 326/2015 de 9 de setembre de 2015, dictada pel Jutjat del Contenciós-Administratiu nº 3 de 
València, en Procediment Abreujat nº 518/14, com a conseqüència de recurs interposat per Omnium 
Iberico S.A.. La Sentència, ferma, estima el recurs i imposa costes a la demandada.



SECRETARIA GENERAL

3 / 60

La Corporació Municipal queda assabentada.

El Sr. Sanchis Polop (del Grup Municipal Gent de Canals), s'incorpora a la sessió sent les 
21:12 hores

2 .APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 
SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE:

-Minuta 14 de 24 de novembre del  2015.

No produint-se observacions,  el  Sr.  President  sotmet  a votació  sense més tràmits   la 
Minuta 14/2015, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs. D. Joan Carles 
Pérez  Pastor,  D.  Antonio  Sanchez  Aguado  i  Dª  Mª  Jose  Castells  Villalta  (del  Grup  Municipal 
Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
(del  Grup Municipal Socialista);  D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea Sisternes Martorell  , D. 
Francisco López Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular), i D. Vicente 
Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 
la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana

3.  ASSUMPTES  DICTAMINATS  PER  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  MUNICIPAL  DE 
COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT.

3.1. PROPOSTA DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA RELATIVA A  l’ADHESIÓ AL MANIFEST 
PROMOGUT PER L’ASSOCIACIÓ DE JURISTES VALENCIANS (AJV) PER LA RETIRADA DELS 
RECURSOS  D’INCONSTITUCIONALITAT  CONTRA  LES  LLEIS  DE  DRET  CIVIL  FORAL 
VALENCIÀ.

Es dóna compte de la Proposta de l’Alcalde de 11 de gener de 2016, que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Coordinació Administrativa, Benestar Social i 
Govern Obert, en sessió celebrada el dia 20 de gener de 2016, i que se sotmet a votació en el present 
punt.

. . .

Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen:

El  Sr.  Tornero Soriano (del  Grup Municipal  Reiniciem Canals)  sol·licita  que s'explique la 
proposta perquè la gent puga entendre el contingut de l'acord. 

El  Sr.  Sanchez  Aguado  (del  Grup  Municipal  Compromis)  assenyala  que es  tracta  d'un 
proposta adherir-nos al manifest promogut per l’Associació de Juristes Valencians per a que es retiren 
els recursos d'inconstitucionalitat contra lleis autonòmiques aprovades durant el govern autonòmic 
anterior que tracten de recuperar el dret foral civil valencià.

. . .

No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs. D. Joan Carles Pérez 
Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. 
Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal 
Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal 
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Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad 
Martínez,  D.  Fernando  Gimenez  Alcalde,  Dª  Andrea  Sisternes  Martorell  ,  D.  Francisco  López 
Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular), i D. Vicente Tornero Soriano 
(del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

. . .

Per tant, l’ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD:

“ANTECEDENTS i FONAMENTS DE DRET

1. Havent-se rebut petició de l’Associació de Juristes Valencians (registre d’entrada municipal 
núm. 6043 de 24-11-15) model de moció per a l’adhesió de l’Ajuntament de Canals al següent manifest 
promogut per l’AJV per a la retirada dels recursos d’inconstitucionalitat contra les lleis de dret civil foral 
valencià:
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2.-  Vista la proposta remesa per l’AJV que tot seguit es transcriu:
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En virtut de quant antecedeix, el Ple acorda:

PRIMER.-  Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Canals al Manifest promogut per l’Associació 
de Juristas Valencians (AJV), pel qual es demana la retirada dels recursos d’inconstitucionalitat contra 
les normes de dret civil valencià.

SEGON.- Comunicar aquest acord a les Corts Valencianes, a la Presidencia de la Generalitat, 
a les Corts Generals i a la Presidència del Govern Espanyol.”

3.2.  PROPOSTA  DE  LA  REGIDORIA  DE  BENESTAR  SOCIAL  SOBRE  SOLICITUT 
D’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE CANALS ALS ACORDS DE COL.LABORACIÓ ENTRE LA 
CONSELLERIA  D’HABITATGE,  OBRES  PÚBLIQUES  I  VERTEBRECIÓ  DEL  TERRITORI,  I 
ENDESA, GAS NATURAL FENOSA I IBERDROLA, PER A COORDINAR EL PAGAMENT DE LES 
AJUDES  PER  DEUTES  GENERATS  PER  IMPAGAMENT  DEL  SUBMINISTRAMENT 
D’ELECTRICITAT  I  GAS  PER  PART  DELS  CLIENTS  D’AQUESTES  EMPRESES  AMB 
RESIDÈNCIA HABITUAL A LA COMUNITAT VALENCIANA, QUE ES TROBEN EN SITUACIÓ DE 
VULNERABILITAT ECONÒMICA.

Es dóna compte de la Proposta del Regidor de Benestar Social de 14 de gener de 2016, que va 
ser  dictaminada favorablement  per la Comissió  Municipal  Informativa de Coordinació  Administrativa, 
Benestar Social i Govern Obert, en sessió celebrada el dia 20 de gener de 2016, i que se sotmet a 
votació en el present punt.

. . .

Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen:

El Sr. Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis) assenyala que en aquests acords 
es planteja un pla de xoc contra la vulnerabilitat social de les famílies valencianes que vindria a donar  
suport  el  pagament de llum, aigua, gas i  lloguer social.  La Consellería a creat  una partida en el  
pressupost per a 2016 per import de 4 milions de €. Per a l'Ajuntament de Canals no té cap cost i és 
molt avantatjós sumar-nos a aquesta iniciativa. L'Ajuntament pot optar a les ajudes i canalitzar-les a 
través de la Regidoria de Benestar Social. A més també es planteja la paralització durant tres mesos 
del tall de subministraments per les empreses subministradores previ informe de serveis socials
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. . .

No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs. D. Joan Carles Pérez 
Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. 
Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal 
Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal 
Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad 
Martínez,  D.  Fernando  Gimenez  Alcalde,  Dª  Andrea  Sisternes  Martorell  ,  D.  Francisco  López 
Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular), i D. Vicente Tornero Soriano 
(del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

. . .

Per tant, l’ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD:

“ANTECEDENTS

1. Que amb data de 1 de desembre de 2015 es signa acord de col·laboració entre la Conselleria 
d’habitatge, obres públiques i vertebració del territori i Endesa, per a coordinar el pagament 
de les ajudes per deutes generats per impagament del subministrament d’electricitat i gas per 
part dels clients d’aquesta empresa, amb residència habitual a la Comunitat Valenciana, que 
es troben en situació de vulnerabilitat econòmica. 

ACORD  DE  COL·LABORACIÓ  ENTRE  LA  CONSELLERIA  D'HABITATGE,  OBRES  PÚBLIQUES  I 
VERTEBRACIÓ DEL TERRITORI I ENDESA, PER A COORDINAR EL PAGAMENT DE LES AJUDES PER 
DEUTES GENERATS PER IMPAGAMENT DEL SUBMINISTRAMENT D'ELECTRICITAT I GAS PER PART 
DELS CLIENTS D'AQUESTA EMPRESA, AMB RESIDÈNCIA HABITUAL A LA COMUNITAT VALENCIANA,  
QUE ES TROBEN EN SITUACIÓ DE VULNERABILITAT ECONÒMICA.

A València, a 1 de desembre de 2015

REUNITS

D'una  part  la  Hble.  Sra.  Dª  Mª  JOSÉ  SALVADOR  RUBERT,  Consellera  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i 
Vertebració del Territori,  en virtut del Decret 8/2015, de 29 de juny,  del president de la Generalitat, pel qual 
nomena vicepresidenta, consellers, secretària i portaveu del Consell, en nom i representació de la Generalitat.

I d'una altra part D. Javier Uriarte Monereo, amb D.N.I. 05359492D, en nom i representació d'ENDESA ENERGIA 
SA (Unipersonal), en la seua qualitat de President, amb CIF nº A-81948077, domiciliada a Madrid, Calle Ribera 
del Loira nº 60, en virtut d'escriptura pública autoritzada pel Notari de Madrid, D. Francisco Javier Gardeazábal 
del Riu, el 29/06/2012, amb el nº 1297 de protocol,  i  en nom i representació d'ENDESA ENERGIA XXI, SL 
(Unipersonal), amb CIF Nº B-82846825, domiciliada a Madrid, Calle Ribera del Loira nº 60, en virtut d'escriptura 
pública autoritzada pel Notari de Madrid, D. Francisco Javier Gardeazábal del Riu, el 8/11/2012, amb el nº 2164 
de protocol.

D'ara endavant, ambdues companyies seran denominades en el seu conjunt com ENDESA.

Ambdues parts  en l'exercici  de les  seues respectives facultats  i  competències es reconeixen mútuament  la 
capacitat legal necessària per a l'atorgament del present conveni de col·laboració, i

MANIFESTEN

I. La pobresa energètica és una realitat que afecta a tots els Estats membres de la Unió Europea. La Comissió 
Europea, conscient d'aquesta problemàtica, ha instat als Estats membres a orientar les seues polítiques socials, 
per a la protecció de consumidors vulnerables (Directives sobre el mercat interior de l'electricitat (2009/72 / CE) i 
sobre el  mercat interior  del  gas (2009/72 /  CE),  que inclouen l'obligatorietat  definir  la figura del  consumidor 
vulnerable  i  d'incorporar  mesures  per  a  protegir-los).  Referent  a  açò  els  estats  membres  estan  obligats  a 
desenvolupar  actuacions per  a lluitar  contra la pobresa energètica i  garantir  el  subministrament de l'energia 
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necessària  per  als  clients  vulnerables  adoptant  les  polítiques  socials  que  a  aquest  efecte  es  consideren 
procedents.
Els poders públics han de garantir, per tant, no solament el dret a l'ús d'un habitatge digne, sinó també l'accés als  
subministraments bàsics d'energia i aigua potable a les persones i unitats familiars en situació de vulnerabilitat i 
risc d'exclusió residencial.

En aquest sentit, el Consell, conscient de l'increment produït en els últims anys en el nombre de llars en situació  
de  pobresa  energètica  i  sensible  a  la  problemàtica  d'exclusió  residencial  i  social  generada,  està  adoptant 
diverses mesures per a permetre l'accés d'aquells sectors més necessitats de la població a uns estàndards 
mínims de vida.

En aquesta  línia,  la  Conselleria  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i  Vertebració  del  Territori,  en  el  marc  de  les 
competències  que  té  atribuïdes  en  matèria  d'habitatge,  considera  necessari  realitzar  un  esforç  econòmic 
encaminat a assegurar a les persones en situació de vulnerabilitat i risc d'exclusió, la residència habitual de la 
qual radique a la Comunitat Valenciana, l'accés continuat al subministrament energètic, com a element bàsic del 
seu dret a un habitatge digne i adequada.

Entre les mesures adoptades es troba el projecte d'ordre per a combatre la pobresa energètica en llars en risc 
d'exclusió social, que, una vegada publicada, serà l'instrument a través del com es materialitzaran les ajudes al 
fet que es refereix el present conveni marque, sent els ajuntaments que s'adherisquen a aquest els qui gestionen 
les ajudes que després els seran reemborsades per la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del 
Territori amb càrrec al pressupost de la citada Ordre.

II. Per la seua banda, ENDESA, amb dedicació al negoci energètic en les seues diferents activitats industrials i 
comercials, ha mostrat la seua disposició a subscriure amb les Administracions Públiques convenis encaminats a 
extremar  la  protecció  d'aquells  consumidors  que  no  poden  fer  front  al  pagament  dels  subministraments 
d'electricitat i gas per trobar-se en situació d'extrema vulnerabilitat econòmica.
Per  les  raons  exposades,  i  tenint  suficients  facultats  per  a  aquest  acte,  les  parts  compareixents  acorden 
formalitzar el present Acord de col·laboració que porten a efecte en virtut de les següents

CLÀUSULES

PRIMERA. OBJECTE

1.1. L'objecte d'aquest Acord és establir els mecanismes de col·laboració entre la Conselleria d'Habitatge, Obres 
Públiques i Vertebració del Territori i ENDESA, encaminats a evitar la suspensió del subministrament d'electricitat 
i/o gas natural per impagament dels mateixos i, en cas de suspensió d'aquests, a assegurar el seu immediat 
restabliment, en virtut de l'ajuda econòmica que la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del 
Territori concedirà per a fer front als citats impagaments, a través del pressupost disponible per a açò en l'Ordre 
per a combatre la pobresa energètica en llars en risc d'exclusió social, als ajuntaments que s'adherisquen al 
present Conveni, i que hagen resultat adjudicataris de les ajudes regulades en la citada Ordre.

SEGONA. BENEFICIARIS

2.1.  Seran  beneficiaris  finals  de la  prestació  econòmica al  fet  que  es refereix  la  clàusula anterior,  aquelles 
persones físiques, clients d'ENDESA i la residència habitual dels quals es trobe a la Comunitat Valenciana, que 
prèvia valoració tècnica per part dels serveis socials dels ajuntaments que s'adherisquen al present Acord, es 
troben en situació d'extrema vulnerabilitat econòmica.

2.2. Quedaran exclosos d'aquest Acord els casos en els quals es detecte una
situació de connexió fraudulenta a la xarxa atribuïble al consumidor, la gestió
del qual correspon, a més, a les empreses distribuïdores.

2.3.També quedaran exclosos del present Acorde els casos que es detecten
de consumidors acollits a convenis similars que afecten al pagament de lesmateixes factures cobertes per aquest 
Acord.

TERCERA. PROCEDIMENT OPERATIU

El present Acord s'instrumenta a través dels ajuntaments que s'adherisquen al mateix, mitjançant la signatura del  
Protocol d'adhesió que figura en l'Annex.
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3.1.- Procediment a seguir per a evitar la suspensió de subministrament:

3.1.1.- Així, quan des dels serveis socials dels ajuntaments adherits es detecte el cas d'una persona o família en 
situació d'extrema vulnerabilitat econòmica a la qual, per impagament de la factura elèctrica, ENDESA li haja  
dirigit el requeriment de pagament, amb serioses dificultats per al pagament del subministrament d'electricitat o 
de gas, es realitzarà una valoració tècnica de la situació per a determinar si poden resultar beneficiaris de l'ajuda 
econòmica destinada a la satisfacció del deute derivat de l'impagament del subministrament energètic.

3.1.2.-  Si així anara, els serveis socials posaran tal circumstància en coneixement d'ENDESA, mitjançant un 
correu electrònic dirigit  a ape@endesa.es identificant el nombre de contracte,  el nom i el  NIF del  titular del  
mateix, l'adreça del subministrament, un telèfon de contacte i la referència i import de les factures impagades; 
igualment  els  serveis  socials  ho  posaran  en  coneixement  de  la  Conselleria  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i 
Vertebració del Territori, mitjançant un correu electrònic dirigit a acuerdosuministradoras@gva.es, per al control 
per part d'aquesta de les ajudes que posteriorment s'abonaran als ajuntaments adherits al present Acord.

3.1.3- ENDESA paralitzarà el  procediment de suspensió del  subministrament per impagament a dita usuària 
mentre es gestiona la concessió de la prestació  econòmica destinada al  pagament de la factura o factures 
elèctriques degudes, i sempre que aquest pagament tinga lloc dins del mes següent a la data de la sol·licitud 
esmentada en l'apartat anterior.

3.2.- Procediment a seguir per a restablir el subministrament:

3.2.1.- En el cas que els serveis socials dels ajuntaments adherits detecten un cas de persona o família en 
situació d'extrema vulnerabilitat econòmica en què s'haja produït la suspensió del subministrament d'electricitat al 
seu habitatge habitual com a conseqüència de l'impagament de la factura elèctrica, realitzaran una valoració 
tècnica de la situació en què es troba aqueixa persona o família per a determinar si pot resultar beneficiari d'una 
prestació  destinada a la  satisfacció  del  deute derivat  del  subministrament  elèctric.  Si  així  anara,  posarà tal 
circumstància en coneixement d'ENDESA a través dels mitjans designats a aquest efecte.

3.2.2.-  ENDESA  sol·licitarà  de  manera  immediata  al  distribuïdor  que  corresponga  el  restabliment  del 
subministrament, en qualitat de responsable de la xarxa, amb la finalitat de que aquest procedisca a la reposició 
del  subministrament.  Amb  caràcter  general,  la  represa  del  servei  es  realitzarà  per  part  de  les  empreses 
distribuïdores segons l'establit en la legislació vigent a aquest efecte.

3.2.3.-  ENDESA no tornarà a sol·licitar la suspensió del subministrament mentre es gestiona la concessió a 
l'usuari de la prestació econòmica destinada al pagament de la factura o factures elèctriques degudes, i sempre 
que el pagament d'aquesta factura i dels drets de reconexión que corresponguin segons la normativa vigent haja 
tingut  lloc  dins del  mes següent  a  la  sol·licitud de  restabliment  del  subministrament  realitzada  pels  serveis 
socials, no podent exigir en tal suposat el pagament de cap tipus d'interessos.

3.3.- Altres aspectes a tenir en compte en l'operativa:

3.3.1.- Durant el període establit en les clàusules anteriors, l'Ajuntament:

1º.- Pagarà directament a ENDESA a través de transferència bancària al compte indicat més a baix, l'import total 
del deute i si s'ha restablit el subministrament, els drets de reconexión segons la normativa vigent, com una 
forma d'acció concreta i degudament justificada.
Els comptes són: 
%o2022 Endesa Energia XXI ÉS37 2085 9252 0703 3046 4359 
%o2022 Endesa Energia ÉS37 2085 9252 0703 3041 7272

En la transferència bancària s'inclouran almenys el codi complet del nombre de factura  (14 dígits) i el nom de 
l'organisme públic pagador.

2º.-Comunicarà el pagament del deute a la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori  
qui, amb càrrec al pressupost previst per a açò en l'Ordre per a combatre la pobresa energètica en llars en risc  
d'exclusió social, tramitarà el pagament a l'Ajuntament de les quantitats que aquest haja pagat, amb els límits 
previstos en les bases reguladores de l'Ordre que dóna cobertura al present Acord.

3.3.2.- En cap cas ENDESA podrà exigir cap tipus d'interessos, comissions o altres despeses addicionals.
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3.3.3- Si transcorregut el termini d'un mes establit en l'apartat 3.1.3 o de l'apartat 3.2.3, no s'haguera produït el 
pagament de la totalitat del deute, ENDESA procedirà a reactivar les accions de suspensió del subministrament.

3.4.- ENDESA facilitarà a les entitats encarregades de la gestió d'aquestes ajudes l'assessorament, informació i 
formació necessaris sobre aquells aspectes relacionats amb l'objecte del present Acord.

QUARTA. APLICACIÓ I SEGUIMENT DE L'ACORD.

4.1. Dins dels cinc (5) dies següents a la signatura del present Acord, cadascuna de les parts designarà un 
Interlocutor; aquests interlocutors concretaran quantes qüestions tècniques i instrumentals siguen necessàries 
per a l'aplicació del present Acord i el compliment dels seus objectius, establint canals específics i exclusius 
d'intercanvi d'informació.

4.2. Es crearà una Comissió de Seguiment del compliment de les obligacions del present Acord, integrada per 
dos representants de cadascuna de les parts signatàries del mateix.

4.3. Les funcions de la Comissió de Seguiment seran les següents:
- Executar el seguiment del grau de compliment dels objectius del present Acord i dels compromisos de 

les parts.
-  Vetlar  per  que  es  complisca  la  finalitat  per  a  la  qual  es  concedeixen  les  ajudes/prestacions 

econòmiques objecte de l'Acord.
-  Resoldre, en primera instància, les controvèrsies que puguen sorgir en la interpretació i compliment de 

l'Acord.

4.4  Haurà  de  remetre's  còpia  de  totes  les  actes,  acords  o  informes que,  si  escau,  emeta  la  Comissió  de 
Seguiment  en  el  desenvolupament  i  execució  de  les  seues  funcions  als  Serveis  Territorials  d'Habitatge  i 
Rehabilitació de la província que corresponga.

CINQUENA. CONFIDENCIALITAT

5.1. Les parts signatàries del present Acord s'obliguen a mantenir la confidencialitat sobre els assumptes dels 
quals  tinguen coneixement  per  raó d'aquesta  col·laboració,  i  no podran donar-los difusió  sense autorització 
expressa i per escrit de l'altra part.

5.2.  Ambdues parts es comprometen a utilitzar  tota la informació a la  qual  tinguen accés amb ocasió o en 
execució d'aquest Acord, únicament dins del marc del mateix. La revelació de la informació confidencial per part 
de qualsevol de les parts donarà lloc a les responsabilitats corresponents.

5.3.  En  les  comunicacions  que  es  realitzen  entre  les  parts  en  relació  amb  dades  de  caràcter  personal  o 
especialment  protegits,  ambdues  parts  actuaran  d'acord  amb  la  Llei  Orgànica  15/1999,  13  desembre,  de 
protecció de dades de caràcter personal i la seua normativa de desenvolupament.

5.4. En qualsevol cas i sense perjudici d'altres mesures que puguen adoptar-se conformement a la legislació 
vigent en matèria de protecció de dades personals, només es permet accés a les dades personals, informació i  
documentació, a les persones estrictament indispensables per al desenvolupament de les tasques inherents al 
propi acord. Tots elles seran previngudes del caràcter d'informació confidencial i reservada i del deure secret al 
com estan sotmeses.

5.5. En compliment amb la normativa vigent en matèria de protecció de dades, l'Administració actuante recaptarà 
el consentiment del beneficiari  per a comunicar les seues dades personals identificatives a ENDESA amb la 
finalitat exclusiva que puga ser beneficiari del present Acord.

SEXTA. VIGÈNCIA
El present Acord de col·laboració assortirà efectes des del moment de la seua signatura i tindrà vigència per un 
any, prorrogant-se tàcitament per períodes anuals si no mitja denúncia prèvia d'alguna de les parts.
L'eficàcia  d'aquest  Acord  queda condicionada  a  la  prèvia  existència  i  vigència  de  l'Ordre  de  la  Conselleria 
d'Habitatge, Obres Públiques i  Vertebració del  Territori  per la qual s'aproven les bases reguladores per a la 
concessió  de  subvencions  per  a  evitar  la  pobresa  energètica  en  llars  en  risc  d'exclusió  social  i  la  pèrdua 
d'habitatge per no poder atendre el pagament del lloguer.

SETENA. CAUSES D'EXTINCIÓ
Seran causes d'extinció del present Acord:
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- El mutu acord de les parts que ho subscriuen, manifestat per escrit.
- La impossibilitat legal o material de continuar amb l'objecte de l'Acord.
- L'incompliment de qualsevol de les clàusules.
- La denúncia d'una de les parts, que haurà de fer-se per escrit amb un mínimde 3 mese d'antelació.
- Les causes greus establides en la legislació vigent.

Si en qualsevol dels casos anteriors existiren actuacions en curs de tramitació, la conclusió de les mateixes serà 
a càrrec de la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori i de l'Ajuntament que es tracte 
de conformitat amb l'establit en l'Ordre que dóna cobertura al present Acord.

OCTAVA. FINANÇAMENT.

El  present  Acord  no  contempla  l'existència  de  despeses  que  requerisquen  l'establiment  d'un  sistema  de 
finançament en el mateix, considerant que els derivats del compliment de l'acordat no impliquen increment dels 
programes ordinaris de despesa i inversió de cada part signatària.

Referent  a  açò,  cada  part  intervinent  assumirà  amb  els  seus  propis  mitjans  les  accions  a  emprendre  en 
compliment d'aquest Acord.
En concret, l'aplicació i execució d'aquest Acord, incloent-se a aquest efecte tots els actes jurídics que pogueren 
dictar-se en la seua execució i desenvolupament, no podrà suposar obligacions econòmiques per a la Generalitat 
i, en tot cas, haurà de ser atesa amb els seus mitjans personals i materials.

En aquest sentit, el present Acord es limita a establir els mecanismes de col·laboració per a fer front a la pobresa 
energètica, sent el pagament de les ajudes per a pal·liar-la amb càrrec al pressupost habilitat per a açò per 
l'Ordre de la Conselleria  d'Habitatge,  Obres Públiques i  Vertebració del  Territori  per a  combatre la pobresa 
energètica en llars en risc d'exclusió social.
Qualsevol necessitat de finançament conjunt que poguera sorgir serà, si escau, objecte d'acord i formalització en 
un nou Acord especifique.

NOVENA. NOTIFICACIÓ A LA COMISSIÓ EUROPEA.

Les ajudes que es deriven de l'execució del present Acord no precisen de la seua notificació a la Comissió 
Europea,  quedant  excloses  de  l'àmbit  d'aplicació  de l'article  107.1  del  Tractat  de Funcionament  de  la  Unió 
Europea,  per  no  suposar  avantatge  econòmic  per  als  beneficiaris  de  les  ajudes,  ni  falsejament  de  la 
competència,  no  afectant  als  intercanvis  comercials  entre  els  estats  membres,  quedant  excloses,  en 
conseqüència, de l'aplicació del principi d'incompatibilitat amb el mercat comú.

DESENA. VIGÈNCIA I EXTINCIÓ DE LES ADHESIONS.

Les obligacions assumides entre la Conselleria  d'Habitatge,  Obres Públiques i  Vertebració del  Territori  i  els 
ajuntaments que s'adherisquen a aquest Acord s'entendran vigents des de la publicació de cada adhesió en el 
«Diari  Oficial  de  la  Comunitat  Valenciana»  fins  a  l'extinció  de  l'Acord  pel  transcurs  dels  terminis  o  per  la 
concurrència de les circumstàncies previstes en la clàusula setena.

En tot cas, l'adhesió de cada Ajuntament quedarà sense efecte per denúncia expressa realitzada per escrit i 
comunicada a la Comissió de Seguiment amb una antelació mínima de tres mesos a la data en la qual es pretén 
que  tinga  eficàcia,  per  mutu  acord  entre  aquesta  Entitat  i  la  Conselleria  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i 
Vertebració del Territori o per decisió unilateral d'una d'elles, quan es produïsca per l'altra un incompliment greu 
acreditat de les obligacions assumides; no obstant açò, l'extinció de les obligacions derivades de l'adhesió de 
l'Ajuntament no afectarà a la vigència del Conveni ni a la resta d'adhesions al mateix.

ONZENA. PROCEDIMENT PER A l'ADHESIÓ.

11.1.  Amb la  finalitat  d'agilitar  l'adhesió  dels  ajuntaments  interessats,  aquests  podran  sol·licitar  l'adhesió  al 
present conveni a partir de la seua signatura. Per a açò, hauran de remetre a acuerdosuministradoras@gva.es, 
la sol·licitud d'adhesió que figura com a Annex al present Acord, acompanyada dels següents documents:

a) La certificació de l'acord de l'òrgan corresponent  de l'Ajuntament pel  qual  s'adopta la decisió  de 
sol·licitar l'adhesió a l'Acord.

b) El qüestionari que els serà facilitat, a fi d'aportar la informació necessària per
a comprovar que l'Ajuntament que es tracte disposa dels mitjans i de la capacitat de gestió necessària per a 
assumir les obligacions derivades de l'Acord.
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11.2. Els ajuntaments podran sol·licitar l'adhesió al present Acord per via electrònica. En aquest cas, la sol·licitud 
juntament  amb  la  documentació  relacionada  en  el  punt  anterior  haurà  de  ser  signada electrònicament  per 
l'alcalde de l'ajuntament que s'adherisca o persona autoritzada a aquest efecte.

11.3. Les sol·licituds seran acceptades o denegades per la Comissió de Seguiment prevista en la clàusula quarta 
en el termini de quinze dies a explicar des del registre de les mateixes.

DOTZENA. NATURALESA JURÍDICA I JURISDICCIÓ

10.1. El present Acord té naturalesa administrativa i, conforme al previst en l'article 4.1 c) del Text refós de la Llei  
de Contractes del Sector Públic, aprovat pel Reial decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, es troba exclòs 
de l'àmbit d'aplicació d'aquesta Llei.
Per a la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori, el present Acord queda subjecte a la 
regulació continguda en el Decret 176/2014, de 10 d'octubre, del Consell, pel qual es regula els convenis que 
subscriga la Generalitat i el seu registre, així com en la resta de normativa aplicable en aquesta matèria.

Les controvèrsies que puguen plantejar-se sobre la interpretació,  modificació,  efectes i  resolució del  present 
Acord que no hagen sigut solucionades per la Comissió de Seguiment prevista en la clàusula quarta, seran 
resoltes de conformitat amb el previst en la Llei 29/1998, 13 juliol,  Reguladora de la Jurisdicció Contenciós-
Administrativa.
I en prova de conformitat, signen aquest Acord per duplicat i a un sol efecte en el lloc i data a dalt indicats.” 

2. Que amb data de 1 de desembre de 2015 es signa acord de col·laboració entre la Conselleria 
d'habitatge, obres públiques i vertebració del territori i Gas Natural Fenosa, per a la protecció 
dels clients d'aquesta empresa, amb residència habitual a la Comunitat Valenciana, que es 
troben en situació de vulnerabilitat econòmica.

ACORD  DE  COL·LABORACIÓ  ENTRE  LA  CONSELLERIA  D'HABITATGE,  OBRES 
PÚBLIQUES  I  VERTEBRACIÓ  DEL  TERRITORI  I  GAS  NATURAL  FENOSA,  PER  A  LA 
PROTECCIÓ  DELS  CLIENTS  D'AQUESTA  EMPRESA,  AMB  RESIDÈNCIA  HABITUAL  A  LA 
COMUNITAT  VALENCIANA,  QUE  ES  TROBEN  EN  SITUACIÓ  DE  VULNERABILITAT 
ECONÒMICA.

A València, a 1 de desembre de 2015

REUNITS

D'una  part  la  Hble.  Sra.  Dª  Mª  JOSÉ  SALVADOR  RUBERT,  Consellera  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i 
Vertebració del Territori,  en virtut del Decret 8/2015, de 29 de juny,  del president de la Generalitat, pel qual 
nomena vicepresidenta, consellers, secretària i portaveu del Consell, en nom i representació de la Generalitat.
D'una altra part, GAS NATURAL SERVEIS SDG S.A. (d'ara endavant GAS NATURALFENOSA), amb CIF A-
08431090, i domicili a Barcelona, Plaza del Gas, 1, representada per D. Miguel Ángel Bara Pérez, Director de 
zona Alce - Sud , amb DNI 50423682T condició que ostenta en virtut de les facultats de representació conferides 
en les escriptures públiques atorgades davant Notario D. Francisco Armes Omedes, aBarcelona en data 3 de 
febrer de 2011, amb el número dos-cents setanta-nou del seu Protocol. Ambdues parts en l'exercici de les seues 
respectives facultats i competències es reconeixen mútuament la capacitat legal necessària per a l'atorgament 
del present conveni de col·laboració, i

MANIFESTEN

I. La pobresa energètica és una realitat que afecta a tots els Estats membres de la Unió Europea. La Comissió 
Europea, conscient d'aquesta problemàtica, ha instat  als Estats membres a incloure el concepte de pobresa 
energètica  a  l'hora  d'orientar  les  seues  polítiques  energètiques  i  de  protecció  de  consumidors  vulnerables 
(Directives sobre el mercat interior de l'electricitat (2009/72 CE) i sobre el mercat interior del gas (2009/72 CE), 
que inclouen l'obligatorietat definir la figura del consumidor vulnerable i d'incorporar mesures per a protegir-los). 
Referent a açò els estats membres están obligats a desenvolupar actuacions per a lluitar contra la pobresa 
energètica i garantir el subministrament de l'energia necessària per als clients vulnerables adoptant les polítiques 
socials que a aquest efecte es consideren procedents.
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Els poders públics han de garantir, per tant, no solament el dret a l'ús d'un habitatge digne, sinó també l'accés als  
subministraments bàsics d'energia i aigua potable a les persones i unitats familiars en situació de vulnerabilitat i 
risc d'exclusió residencial. En aquest sentit, el Consell, conscient de l'increment produït en els últims anys en el 
nombre de llars en situació de pobresa energètica i  sensible a la problemática d'exclusió residencial i social  
generada,  està  adoptant  diverses  mesures  per  a  permetre  l'accés  d'aquells  sectors  més  necessitats  de  la 
població a uns estàndards mínims de vida.
En aquesta  línia,  la  Conselleria  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i  Vertebració  del  Territori,  en  el  marc  de  les 
competències  que  té  atribuïdes  en  matèria  d'habitatge,  considera  necessari  realitzar  un  esforç  econòmic 
encaminat a assegurar a les persones en situació de vulnerabilitat i risc d'exclusió, la residència habitual de la 
qual radique a la Comunitat Valenciana, l'accés continuat al subministrament energètic, com a element bàsic del 
seu dret  a un habitatge digne i  adequada.  Entre les mesures adoptades es troba el  projecte d'ordre per  a 
combatre la pobresa energètica en llars en risc d'exclusió social, que, una vegada publicada, será l'instrument a 
través  del  com  es  materialitzaran  les  ajudes  al  fet  que  es  refereix  el  present  conveni  marque,  sent  els 
ajuntaments que s'adherisquen a aquest els qui gestionen les ajudes que després els seran reemborsades per la 
Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori amb càrrec al pressupost de la citada Ordre.

II.  Per  la  seua banda,  GAS NATURAL FENOSA, empresa que es dedica al  negoci  energètic  en les seues 
diferents activitats industrials i comercials i a l'explotació de tot tipus de recursos d'energia primària, ha mostrat la 
seua disposició a subscriure amb les Administracions Públiques convenis encaminats a extremar la protecció 
d'aquells consumidors que no poden fer front al pagament dels subministraments energètics per trobar-se en 
situació d'extrema vulnerabilitat econòmica.
Per  les  raons  exposades,  i  tenint  suficients  facultats  per  a  aquest  acte,  les  parts  compareixents  acorden 
formalitzar el present Acord de col·laboració que porten a efecte en virtut de les següents

CLÀUSULES

PRIMERA. OBJECTE

L'objecte d'aquest Acord és establir els mecanismes de col·laboració entre la Conselleria d'Habitatge, Obres 
Públiques  i  Vertebració  del  Territori  i  GAS  NATURAL  FENOSA,  encaminats  a  evitar  la  suspensió  del 
subministrament d'electricitat i/o gas natural per impagament dels mateixos i, en cas de suspensió d'aquests, a 
assegurar el seu immediat restabliment, en virtut de l'ajuda econòmica que la Conselleria d'Habitatge, Obres 
Públiques i Vertebració del Territori concedirà per a fer front als citats impagaments, a través del pressupost 
disponible  per a  açò en l'Ordre per a combatre la  pobresa energètica en llars  en risc d'exclusió  social,  als 
ajuntaments que s'adherisquen al present acord, i que hagen resultat adjudicataris de les ajudes regulades en la 
citada Ordre.

SEGONA. BENEFICIARIS

2.1.  Seran  beneficiaris  finals  de la  prestació  econòmica al  fet  que  es refereix  la  clàusula anterior,  aquelles 
persones físiques, clients titulars del contracte de subministrament de GAS NATURAL FENOSA i la residència 
habitual del qual es trobe a la Comunitat Valenciana, que prèvia valoració tècnica per part dels serveis socials 
dels ajuntaments que s'adherisquen al present Acord, es troben en situació d'extrema vulnerabilitat econòmica.

2.2. Quedaran exclosos d'aquest Acord els casos en els quals es detecte una situación de connexió fraudulenta 
a la xarxa atribuïble al consumidor, així com aquells casos de consumidors acollits a convenis similars en el seu 
objectiu al present Acord.

2.3. També quedaran exclosos de l'Acord els casos que es detecten de consumidors acollits a convenis similars 
que afecten al pagament de les mateixes factures cobertes per aquest Acord.

TERCERA. PROCEDIMENT OPERATIU

3.1.  El  present  Acord  s'instrumenta  a  través  dels  ajuntaments  que  s'adherisquen  al  mateix,  mitjançant  la 
signatura del Protocol d'adhesió que figura en l'Annex.
Així,  quan des dels serveis  socials  dels  ajuntaments adherits  es detecte el  cas d'una persona o família  en 
situació de vulnerabilitat, amb serioses dificultats per al pagament del subministrament d'electricitat o de gas, es 
realitzarà una valoració tècnica de la situació per a determinar si poden resultar beneficiaris de l'ajuda econòmica 
destinada a la satisfacció del deute derivat de l'impagament del subministrament energètic.
La Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori de la Generalitat Valenciana informarà 
puntualment  a  GAS  NATURAL  FENOSA  dels  ajuntaments  que  s'adherisquen  a  l'Acord,  amb  la  finalitat 
d'assegurar la correcta aplicació de l'operativa del mateix als clients vulnerables residents en aquests.
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3.2. Si així anara, es posarà tal circumstància en coneixement de GAS NATURAL FENOSA, mitjançant correu 
electrònic dirigit a  vulnerables@gasnaturalfenosa.com identificant el nombre de contracte, el nom i el NIF del 
titular del mateix, l'adreça del subministrament, un telèfon de contacte i la referència i import de les factures  
impagades; igualment es posarà en coneixement de la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del 
Territori,  mitjançant  un  correu  electrònic  dirigit  a  acuerdosuministradoras@gva.es,  per  al  control  per  part 
d'aquesta de les ajudes que posteriorment s'abonaran als ajuntaments adherits al present Acord.

3.3. Des del moment de la comunicació a GAS NATURAL FENOSA a la qual es refereix la clàusula 3.2, aquesta  
queda obligada a mantenir el subministrament al beneficiari de l'ajuda.
Si  el  subministrament  estiguera  suspès  abans  de  rebre  la  citada  comunicació,  GAS  NATURAL  FENOSA 
sol·licitarà en aqueix moment al distribuïdor que corresponga el restabliment del mateix.

3.4. La situació descrita en el punt anterior es mantindrà durant un màxim de 3 mesos, des de l'enviament al  
client  del  requeriment  fefaent  de pagament  previst  en la  normativa que regula el  subministrament  d'energia 
elèctrica i de gas natural, o des de la data de sol·licitud de reposició en cas de subministraments suspesos, amb 
la finalitat de facilitar la gestió del pagament d'aquest subministrament. 

3.5. Durant el període establit en la clàusula anterior, l'Ajuntament:

1º.- Pagarà directament a GAS NATURAL FENOSA a través de transferència bancària al compte indicat més a 
baix, l'import total del deute:

%o2022 GAS NATURAL SERVEIS SDG S.A. ÉS43.2100.0900.9102.1139.5503
%o2022 GAS NATURAL SUD SDG S.A ÉS46.2100.8740.5302.0005.9831

Una  vegada  realitzada  la  transferència,  l'ajuntament  informarà  al  correu  electrònic 
vulnerables@gasnaturalfenosa.com  de  les  dades  de  la  mateixa,  incloent  en  el  correu  l'import  i  data  de  la 
transferència, NIF i nom complet del client, comercializadora de l'energia i compte corrent, dades necessàries per 
a validar que s'ha saldat el deute.

2º.- Comunicarà el pagament del deute a la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori 
qui, amb càrrec al pressupost previst per a açò en l'Ordre per a combatre la pobresa energètica en llars en risc  
d'exclusió social, tramitarà el pagament a l'Ajuntament de les quantitats que aquest haja pagat, amb els límits 
previstos en les bases reguladores de l'Ordre que dóna cobertura al present Acord.

3.6. En cap cas GAS NATURAL FENOSA podrà exigir cap tipus d'interessos, comissions o altres despeses 
addicionals.  Queden  exceptuats  les  despeses  de  reconexión  que  puga  exigir  el  distribuïdor  en  els 
subministraments suspesos.

3.7 . Si transcorregut el termini establit en l'apartat 5 d'aquesta clàusula, no s'haguera produït el pagament de la 
totalitat del deute, GAS NATURAL FENOSA procedirà a reactivar les accions de suspensió del subministrament.

3.8.  GAS  NATURAL  FENOSA  facilitarà  a  les  entitats  encarregades  de  la  gestió  d'aquestes  ajudes 
l'assessorament, informació i formació necessaris sobre aquells aspectes relacionats amb l'objecte del present 
Acord.

QUARTA. APLICACIÓ I SEGUIMENT DE L'ACORD.

4.1. Dins dels cinc (5) dies següents a la signatura del present Acord, cadascuna de les parts designarà un 
Interlocutor; aquests interlocutors concretaran quantes qüestions tècniques i instrumentals siguen necessàries 
per a l'aplicació del present Acord i el compliment dels seus objectius, establint canals específics i exclusius 
d'intercanvi d'informació.

4.2. Es crearà una Comissió de Seguiment del compliment de les obligacions del present Acord, integrada per 
dos representants de cadascuna de les parts signatàries del mateix.

4.3. Les funcions de la Comissió de Seguiment seran les següents:
 Executar el seguiment del grau de compliment dels objectius del present Acord i dels compromisos de 

les parts.
 Vetlar per que es complisca la finalitat per a la qual es concedeixen les ajudes/prestacions econòmiques 

objecte de l'Acord.

mailto:vulnerables@gasnaturalfenosa.com
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 Resoldre, en primera instància, les controvèrsies que puguen sorgir en la interpretació i compliment de 
l'Acord.

4.4  Haurà  de  remetre's  còpia  de  totes  les  actes,  acords  o  informes que,  si  escau,  emeta  la  Comissió  de 
Seguiment  en  el  desenvolupament  i  execució  de  les  seues  funcions  als  Serveis  Territorials  d'Habitatge  i 
Rehabilitació de la província que corresponga.

CINQUENA. CONFIDENCIALITAT

5.1. Les parts signatàries del present Acord s'obliguen a mantenir la confidencialitat sobre els assumptes dels 
quals  tinguen coneixement  per  raó d'aquesta  col·laboració,  i  no podran donar-los difusió  sense autorització 
expressa i per escrit de l'altra part.

5.2.  Ambdues parts es comprometen a utilitzar  tota la informació a la  qual  tinguen accés amb ocasió o en 
execució d'aquest Acord, únicament dins del marc del mateix.
La revelació de la informació confidencial per part de qualsevol de les parts donarà lloc a les responsabilitats 
corresponents.

5.3. En les actuacions i comunicacions que es realitzen entre les parts en relació amb dades de caràcter personal 
o  especialment  protegits,  ambdues parts  actuaran  d'acord  amb la  Llei  Orgànica  15/1999,  13  desembre,  de 
protecció de dades de carácter personal i la seua normativa de desenvolupament.

5.4. En qualsevol cas i sense perjudici d'altres mesures que puguen adoptar-se conformement a la legislació 
vigent en matèria de protecció de dades personals, només es permet accés a les dades personals, informació i  
documentació, a les persones estrictament indispensables per al desenvolupament de les tasques inherents al 
propi acord. Tots elles seran previngudes del caràcter d'informació confidencial i reservada i del deure secret al 
com estan sotmeses.

SEXTA. VIGÈNCIA

El present Acord de col·laboració assortirà efectes des del moment de la seua signatura i tindrà vigència per un 
any, prorrogant-se tàcitament per períodes anuals si no mitja denúncia prèvia d'alguna de les parts.
L'eficàcia  d'aquest  Acord  queda condicionada  a  la  prèvia  existència  i  vigència  de  l'Ordre  de  la  Conselleria 
d'Habitatge,  Obres Públiques i  Vertebració del  Territori  per  laqual  s'aproven les bases reguladores per  a  la 
concessió  de  subvencions  per  a  evitar  lapobresa  energètica  en  llars  en  risc  d'exclusió  social  i  la  pèrdua 
d'habitatge per nopoder atendre el pagament del lloguer.
SETENA. CAUSES D'EXTINCIÓ
Seran causes d'extinció del present Acord:

 El mutu acord de les parts que ho subscriuen, manifestat per escrit.
 La impossibilitat legal o material de continuar amb l'objecte de l'Acord.
 L'incompliment de qualsevol de les clàusules.
 La denúncia d'una de les parts, que haurà de fer-se per escrit amb un mínim de 3 mesos d'antelació.
 Les causes greus establides en la legislació vigent.

Si en qualsevol dels casos anteriors existiren actuacions en curs de tramitació, la conclusió de les mateixes serà 
a càrrec de la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori i de l'Ajuntament que es tracte 
de conformitat amb l'establit en l'Ordre que dóna cobertura al present Acord.

OCTAVA. FINANÇAMENT.

El  present  Acord  no  contempla  l'existència  de  despeses  que  requerisquen  l'establiment  d'un  sistema  de 
finançament en el mateix, considerant que els derivats del compliment de l'acordat no impliquen increment dels 
programes ordinaris de despesa i inversió de cada part signatària.
Referent  a  açò,  cada  part  intervinent  assumirà  amb  els  seus  propis  mitjans  les  accions  a  emprendre  en 
compliment d'aquest Acord.
Així, l'aplicació i execució d'aquest Acord, incloent-se a aquest efecte tots els actes jurídics que pogueren dictar-
se en la seua execució i desenvolupament, no podrá suposar obligacions econòmiques per a la Generalitat i, en 
tot cas, haurà de ser atesa amb els seus mitjans personals i materials.
En aquest sentit, el present Acord es limita a establir els mecanismes de col·laboració per a fer front a la pobresa 
energètica, sent el pagament de les ajudes per a pal·liar-la amb càrrec al pressupost habilitat per a açò per 
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l'Ordre de la Conselleria  d'Habitatge,  Obres Públiques i  Vertebració del  Territori  per a  combatre la pobresa 
energètica en llars en risc d'exclusió social.
Qualsevol necessitat de finançament conjunt que poguera sorgir serà, si escau, objecte d'acord i formalització en 
un nou Conveni especifique.

NOVENA. NOTIFICACIÓ A la COMISSIÓ EUROPEA.

Les ajudes que es deriven de l'execució del present Acord no precisen de la seua notificació a la Comissió 
Europea,  quedant  excloses  de  l'àmbit  d'aplicació  de l'article  107.1  del  Tractat  de Funcionament  de  la  Unió 
Europea,  per  no  suposar  avantatge  econòmic  per  als  beneficiaris  de  les  ajudes,  ni  falsejament  de  la 
competència,  no  afectant  als  intercanvis  comercials  entre  els  estats  membres,  quedant  excloses,  en 
conseqüència, de l'aplicació del principi d'incompatibilitat amb el mercat comú.
DESENA. VIGÈNCIA I EXTINCIÓ DE LES ADHESIONS.

Les obligacions assumides entre la Conselleria  d'Habitatge,  Obres Públiques i  Vertebració del  Territori  i  els 
ajuntaments que s'adherisquen a aquest Acord s'entendran vigents des de la publicació de cada adhesió en el 
«Diari  Oficial  de  la  Comunitat  Valenciana»  fins  a  l'extinció  de  l'Acord  pel  transcurs  dels  terminis  o  per  la 
concurrència de les circumstàncies previstes en la clàusula setena.
En tot cas, l'adhesió de cada Ajuntament quedarà sense efecte per denúncia expressa realitzada per escrit i 
comunicada a la Comissió de Seguiment amb una antelació mínima de tres mesos a la data en la qual es pretén 
que  tinga  eficàcia,  per  mutu  acord  entre  aquesta  Entitat  i  la  Conselleria  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i 
Vertebració del Territori o per decisió unilateral d'una d'elles, quan es produïsca per l'altra un incompliment greu 
acreditat de les obligacions assumides; no obstant açò, l'extinció de les obligacions derivades de l'adhesió de 
l'Ajuntament no afectarà a la vigència de l'Acord ni a la resta d'adhesions al mateix.

ONZENA. PROCEDIMENT PER A l'ADHESIÓ.

11.1.  Amb la  finalitat  d'agilitar  l'adhesió  dels  ajuntaments  interessats,  aquests  podrán  sol·licitar  l'adhesió  al 
present conveni a partir de la seua signatura. Per a açò, hauran de remetre a acuerdosuministradoras@gva.es la 
sol·licitud d'adhesió que figura com a Annex al present Acord, acompanyada dels següents documents:

a) La  certificació  de  l'acord  de  l'òrgan  corresponent  de  l'Ajuntament  pel  qual  s'adopta  la  decisió  de 
sol·licitar l'adhesió a l'Acord.

b) El  qüestionari  que  els  serà  facilitat,  a  fi  d'aportar  la  informació  necessària  per  a  comprovar  que 
l'Ajuntament que es tracte disposa dels mitjans i de la capacitat de gestió necessària per a assumir les 
obligacions derivades de l'Acord.

11.2. Els ajuntaments podran sol·licitar l'adhesió al present Acord per via electrònica.
En aquest cas, la sol·licitud juntament amb la documentació relacionada en el punt anterior haurà de ser signada 
electrònicament per l'alcalde de l'ajuntament que s'adherisca o persona autoritzada a aquest efecte.
11.3. Les sol·licituds seran acceptades o denegades per la Comissió de Seguiment prevista en la clàusula quarta 
en el termini de quinze dies a explicar des del registre de   les mateixes.

DOTZENA. NATURALESA JURÍDICA I JURISDICCIÓ

10.1. El present Conveni té naturalesa administrativa i, conforme al previst en l'article 4.1 c) del Text refós de la 
Llei de Contractes del Sector Públic, aprovat pel Reial decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, es troba 
exclòs de l'àmbit d'aplicació d'aquesta Llei.
Per a la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori, el present conveni queda subjecte a 
la regulació continguda en el Decret 176/2014, de 10 d'octubre, del Consell, pel qual es regula els convenis que 
subscriga la Generalitat i el seu registre, així com en la resta de normativa aplicable en aquesta matèria. 
Les controvèrsies que puguen plantejar-se sobre la interpretació,  modificació,  efectes i  resolució del  present 
Conveni que no hagen sigut solucionades per la Comissió de Seguiment prevista en la clàusula quarta, seran 
resoltes de conformitat amb el previst en la Llei 29/1998, 13 juliol,  Reguladora de la Jurisdicció Contenciós-
Administrativa.
I en prova de conformitat, signen aquest Conveni per duplicat i a un sol efecte en el lloc i data a dalt indicats.”

3. Que amb data de 1 de desembre de 2015 es signa acord de col·laboració entre la Conselleria 
d'habitatge,  obres públiques i  vertebració del  territori  i  Iberdrola clients,  S.A.O. i  Iberdrola 
comercialització d'últim recurs, S.A.O. (Iberdrola) per a la protecció dels clients d'aquestes 
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empreses, amb residència habitual a la comunitat valenciana, que es troben en situació de 
vulnerabilitat econòmica.

ACORD  DE  COL·LABORACIÓ  ENTRE  LA  CONSELLERIA  D'HABITATGE,  OBRES 
PÚBLIQUES I  VERTEBRACIÓ DEL TERRITORI  I  IBERDROLA CLIENTS,  S.A.O.  IIBERDROLA 
COMERCIALITZACIÓ  D'ÚLTIM RECURS,  S.A.O.  (IBERDROLA)  PER A la  PROTECCIÓ  DELS 
CLIENTS  D'AQUESTES  EMPRESES,  AMB  RESIDÈNCIA  HABITUAL  A  LA  COMUNITAT 
VALENCIANA, QUE ES TROBEN EN SITUACIÓ DE VULNERABILITAT ECONÒMICA.

A València, a 1 de desembre de 2015

REUNITS

D'una  part  la  Hble.  Sra.  Dª  Mª  JOSÉ  SALVADOR  RUBERT,  Consellera  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i 
Vertebració del Territori,  en virtut del Decret 8/2015, de 29 de juny,  del president de la Generalitat, pel qual 
nomena vicepresidenta, consellers, secretària i portaveu del Consell, en nom i representació de la Generalitat.

D'una altra part, IBERDROLA CLIENTS, S.A.O. i IBERDROLA COMERCIALITZACIÓ D'ÚLTIM RECURS, S.A.O. 
(d'ara  endavant  IBERDROLA),  amb  CIF  A95758389  i  A95554630,  i  domicili  a  Bilbao,  Plaza  Euskadi  5, 
representades per D. Aitor Moso Raigoso, DNI 16.043.579-K, condició que ostenta en virtut de les facultats de 
representació  conferides en les escriptures públiques atorgades davant  el  Notari  de Madrid D. Miguel  Ruiz-
Gallardón García de la Rasilla el dia 16 de març de 2015, amb els nombres 1654 i 1652 del seu Protocol.
Ambdues parts  en l'exercici  de les  seues respectives facultats  i  competències es reconeixen mútuament  la 
capacitat legal necessària per a l'atorgament del present acord de col·laboració, i

MANIFESTEN

I. La dificultat de les famílies per a fer front a les despeses d'habitatge i subministraments bàsics és una realitat 
que  afecta  a  tots  els  Estats  membres  de  la  Unió  Europea.  La  Comissió  Europea,  conscient  d'aquesta 
problemàtica,  ha  instat  als  Estats  membres  a  orientar  les  seues  polítiques  socials,  per  a  la  protecció  de 
consumidors vulnerables (Directives sobre el mercat interior de l'electricitat  (2009/72 / CE) i  sobre el  mercat 
interior  del  gas  (2009/72  /  CE),  que  inclouen  l'obligatorietat  definir  la  figura  del  consumidor  vulnerable  i 
d'incorporar mesures per a protegir-los).
Referent a açò els estats membres estan obligats a desenvolupar actuacions per a lluitar contra l'exclusió social i 
garantir condicions d'habitatge dignes als clients vulnerables adoptant les polítiques socials que a aquest efecte 
es consideren procedents.
Els poders públics han de garantir, per tant, no solament el dret a l'ús d'un habitatge digne, sinó també l'accés als  
subministraments bàsics d'energia i aigua potable a les persones i unitats familiars en situació de vulnerabilitat i 
risc d'exclusió social.
En aquest sentit, el Consell, conscient de l'increment produït en els últims anys en el nombre de llars en situació  
de vulnerabilitat  i  sensible  a la problemàtica d'exclusió  residencial  i  social  generada, està adoptant  diverses 
mesures per a permetre l'accés d'aquells sectors més necessitats de la població a uns estàndards mínims de 
vida. 
En  aquesta  línia,  la  Conselleria  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i  Vertebració  del  Territori,  en  el  marc  de  les 
competències  que  té  atribuïdes  en  matèria  d'habitatge,  considera  necessari  realitzar  un  esforç  econòmic 
encaminat a assegurar a les persones en situació de vulnerabilitat i risc d'exclusió, la residència habitual de la 
qual radique a la Comunitat Valenciana, l'accés al subministrament energètic, com a element bàsic del seu dret a 
un habitatge digne i adequada.
Entre les mesures adoptades es troba el projecte d'ordre per a combatre la pobresa energètica en llars en risc 
d'exclusió social, que, una vegada publicada, será l'instrument a través del com es materialitzaran les ajudes 
públiques  al  fet  que  es refereix  el  present  acord,  sent  els  ajuntaments que s'adherisquen a aquest  els  qui 
gestionen les ajudes que després els seran reemborsades per la Conselleria d'Habitatge,  Obres Públiques i 
Vertebració del Territori amb càrrec al pressupost de la citada Ordre.

II. Per la seua banda, IBERDROLA està fermament compromesa amb la protección dels consumidors en situació 
de vulnerabilitat, raó per la qual, addicionalment a l'estricte compliment de les seues obligacions de conformitat 
amb el vigent marc normatiu en la matèria, i com a expressió dels principis de solidaritat i de servei a la comunitat 
que inspiren la seua actuació empresarial i en el marc dels compromisos derivats de la seua responsabilitat  
social,  ha mostrat la seua disposició a subscriure amb les Administracions Públiques convenis encaminats a 
facilitar la seua responsabilitat de protecció de tals consumidors.
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Per  les  raons  exposades,  i  tenint  suficients  facultats  per  a  aquest  acte,  les  parts  compareixents  acorden 
formalitzar el present Acord de col·laboració que porten a efecte en virtut de les següents

CLÀUSULES

PRIMERA. OBJECTE

L'objecte d'aquest Acord és establir els mecanismes de col·laboració entre la Conselleria d'Habitatge, Obres 
Públiques i  Vertebració del Territori  i IBERDROLA, encaminats a facilitar als consumidors d'energia i gas en 
situació  de  precarietat  el  pagament  de  les  seues  factures,  per  a  evitar  la  suspensió  per  impagament  del 
subministrament d'electricitat i/o gas natural i, en cas de suspensió d'aquests, a facilitar el seu restabliment, en 
virtut de l'ajuda econòmica que la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori concedirà 
per a fer front als citats impagaments, a través del pressupost disponible per a açò en l'ordre per a combatre la  
pobresa energètica en llars en risc d'exclusió social, als ajuntaments que s'adherisquen al present acord, i que 
hagen resultat adjudicataris de les ajudes regulades en la citada Ordre.

SEGONA. BENEFICIARIS

II.1.   Seran beneficiaris finals de la prestació econòmica al fet  que es refereix la clàusula anterior,  aquelles 
persones físiques, clients d'IBERDROLA i la residencia habitual dels quals es trobe a la Comunitat Valenciana, 
que prèvia valoració técnica per part dels serveis socials dels Ajuntaments que s'adherisquen al present Acord, 
es troben en situació d'extrema vulnerabilitat econòmica.

II.2. Quedaran exclosos d'aquest Acord els casos en els quals es detecte una situació de connexió fraudulenta a 
la xarxa atribuïble al consumidor, la gestió del qual correspon, a més, a les empreses distribuïdores.

II.3. També quedaran exclosos de l'Acord els casos que es detecten de consumidors acollits a convenis similars 
que afecten al pagament de les mateixes factures cobertes per aquest Acord.

TERCERA. PROCEDIMENT OPERATIU

3.1.  El  present  Acord  s'instrumenta  a  través  dels  ajuntaments  que  s'adherisquen  al  mateix,  mitjançant  la 
signatura del Protocol d'adhesió que figura en l'Annex. 
Així,  quan des dels serveis  socials  dels  ajuntaments adherits  es detecte el  cas d'una persona o família  en 
situació de vulnerabilitat, amb serioses dificultats per al pagament del subministrament d'electricitat o de gas, es 
realitzarà una valoració tècnica de la situació per a determinar si poden resultar beneficiaris de l'ajuda econòmica 
destinada a la satisfacció del deute derivat de l'impagament del subministrament energètic.

3.2. Si així anara, l'Ajuntament posarà tal circumstància en coneixement d'IBERDROLA, mitjançant un correu 
electrònic dirigit a clients_vulnerables@iberdrola.es, identificant el nombre de contracte, el nom i el NIF del titular 
del mateix, l'adreça del subministrament, un telèfon de contacte i la referència i import de les factures impagades; 
amb  còpia  a  la  Conselleria  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i  Vertebració  del  Territori,  mitjançant  un  correu 
electrònic  dirigit  a  acuerdosuministradoras@gva.es,  per  al  control  per  part  d'aquesta  de  les  ajudes  que 
posteriorment s'abonaran als ajuntaments adherits al present Acord.

3.3. En cas d'existir altres factures pendents de pagament al marge de les comunicades, IBERDROLA ho posarà 
en coneixement de l'Ajuntament que es tracte per a la seua inclusió, si escau, en l'ajuda econòmica.

3.4. Des del moment de la comunicació a IBERDROLA al fet que es refereix la clàusula 3.2, aquesta queda 
obligada a mantenir el subministrament al beneficiari de l'ajuda.
Si el subministrament estiguera suspès abans de rebre la citada comunicació, IBERDROLA sol·licitarà en aqueix 
moment al distribuïdor que corresponga el restabliment del mateix.

3.5. La situació descrita en el punt anterior es mantindrà durant un màxim de 3 mesos, des de l'enviament al  
client  del  requeriment  fefaent  de pagament  previst  en la  normativa que regula el  subministrament  d'energia 
elèctrica i de gas natural, o des de la data de sol·licitud de reposició en cas de subministraments suspesos, amb 
la finalitat de facilitar la gestió del pagament d'aquest subministrament.
Durant  aquest  període,  l'Ajuntament  procedirà  al  pagament  del  deute  i  ho  comunicarà  a  la  Conselleria 
d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori qui, amb càrrec al pressupost previst per a açò en l'Ordre 
per a combatre la pobresa energètica en llars en risc d'exclusió social, tramitarà el pagament a l'Ajuntament de 
les quantitats que aquest haja pagat, amb els límits previstos en les bases reguladores de l'Ordre que dóna 
cobertura al present Acord.
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3.6. En cap cas IBERDROLA podrà exigir cap tipus d'interessos, comissions o altres despeses addicionals.
Queden exceptuats les despeses de reconexión que puga exigir el distribuïdor en el cas de subministraments 
suspesos.

3.7. Una vegada efectuat el pagament a IBERDROLA per part de l'ajuntament de les factures deutores objecte 
de l'ajuda, aquest informarà del mateix mitjançant correu electrònic dirigit  a clients_vulnerables@iberdrola.es, 
aportant el justificant i les dades necessàries per a la seua correcta identificació. Aquest pagament es realitzarà 
mitjançant  transferència bancària  al  compte de titularitat  d'IBERDROLA que a cada moment tinga notificada 
aquesta a l'ajuntament.

3.8. Si transcorregut el termini establit en l'apartat 5 d'aquesta clàusula, no s'haguera produït el pagament de la 
totalitat del deute, IBERDROLA procedirà a reactivar les accions de suspensió del subministrament.

3.9. IBERDROLA facilitarà a les entitats encarregades de la gestió d'aquestes ajudes l'assessorament, informació 
i formació necessaris sobre aquells aspectes relacionats amb l'objecte del present Acord.

QUARTA. APLICACIÓ I SEGUIMENT DE L'ACORD.

4.1. Dins dels cinc (5) dies següents a la signatura del present Acord, cadascuna de les parts designarà un 
Interlocutor; aquests interlocutors concretaran quantes qüestions tècniques i instrumentals siguen necessàries 
per a l'aplicació del present
Acord i el compliment dels seus objectius, establint canals específics i exclusius d'intercanvi d'informació.

4.2. Es crearà una Comissió de Seguiment del compliment de les obligacions del present Acord, integrada per 
dos representants de cadascuna de les parts signatàries del mateix.

4.3. Les funcions de la Comissió de Seguiment seran les següents:
 Executar el seguiment del grau de compliment dels objectius del present Acord i dels compromisos de 

les parts.
 Vetlar per que es complisca la finalitat per a la qual es concedeixen les ajudes/prestacions econòmiques 

objecte de l'Acord.
 Resoldre, en primera instància, les controvèrsies que puguen sorgir en la interpretació i compliment de 

l'Acord.

4.4  Haurà  de  remetre's  còpia  de  totes  les  actes,  acords  o  informes que,  si  escau,  emeta  la  Comissió  de 
Seguiment  en  el  desenvolupament  i  execució  de  les  seues  funcions  als  Serveis  Territorials  d'Habitatge  i 
Rehabilitació de la província que corresponga.

CINQUENA. CONFIDENCIALITAT

5.1. Les parts signatàries del present Acord s'obliguen a mantenir la confidencialitat sobre els assumptes dels 
quals  tinguen coneixement  per  raó d'aquesta  col·laboració,  i  no podran donar-los difusió  sense autorització 
expressa i per escrit de l'altra part.

5.2.  Ambdues parts es comprometen a utilitzar  tota la informació a la  qual  tinguen accés amb ocasió o en 
execució d'aquest Acord, únicament dins del marc del mateix.
La revelació de la informació confidencial per part de qualsevol de les parts donarà lloc a les responsabilitats 
corresponents.

5.3. En les actuacions i comunicacions que es realitzen entre les parts en relació amb dades de caràcter personal 
o  especialment  protegits,  ambdues parts  actuaran  d'acord  amb la  Llei  Orgànica  15/1999,  13  desembre,  de 
protecció de dades de carácter personal i la seua normativa de desenvolupament.

5.4.  Els  ajuntaments  recaptaran  l'autorització  del  beneficiari  per  a  comunicar  les  seues  dades  personals  a 
IBERDROLA amb la finalitat exclusiva que puga ser beneficiari del present Acord i permetre la seua execució, 
així  com  perquè  IBERDROLA  comunique  als  ajuntaments  i  la  Consellera  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i 
Vertebració del Territori les dades necessàries durant la vigència de l'Acord per al compliment del mateix.

SEXTA. VIGÈNCIA
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El present Acord de col·laboració assortirà efectes des del moment de la seua signatura i tindrà vigència per un 
any, prorrogant-se tàcitament per períodes anuals si no mitja denúncia prèvia d'alguna de les parts.
L'eficàcia  d'aquest  Acord  queda condicionada  a  la  prèvia  existència  i  vigència  de  l'Ordre  de  la  Conselleria 
d'Habitatge, Obres Públiques i  Vertebració del  Territori  per la qual s'aproven les bases reguladores per a la 
concessió  de  subvencions  per  a  evitar  la  pobresa  energètica  en  llars  en  risc  d'exclusió  social  i  la  pèrdua 
d'habitatge per no poder atendre el pagament del lloguer.

SETENA. CAUSES D'EXTINCIÓ

Seran causes d'extinció del present Acord:
 El mutu acord de les parts que ho subscriuen, manifestat per escrit.
 La impossibilitat legal o material de continuar amb l'objecte de l'Acord.
 L'incompliment de qualsevol de les clàusules.
 La denúncia d'una de les parts, que haurà de fer-se per escrit amb un mínim de 3 mesos d'antelació.
 Les causes greus establides en la legislació vigent.
 Si en qualsevol  dels casos anteriors  existiren actuacions en curs de tramitació,  la conclusió de les 

mateixes serà a càrrec de la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori i de 
l'Ajuntament que es tracte de conformitat amb l'establit en l'Ordre que dóna cobertura al present Acord.

OCTAVA. FINANÇAMENT.

El  present  Acord  no  contempla  l'existència  de  despeses  que  requerisquen  l'establiment  d'un  sistema  de 
finançament en el mateix, considerant que els derivats del compliment de l'acordat no impliquen increment dels 
programes ordinaris de despesa i inversió de cada part signatària.
Referent  a  açò,  cada  part  intervinent  assumirà  amb  els  seus  propis  mitjans  les  accions  a  emprendre  en 
compliment d'aquest Acord.
Així, l'aplicació i execució d'aquest Acord, incloent-se a aquest efecte tots els actes jurídics que pogueren dictar-
se en la seua execució i desenvolupament, no podrá suposar obligacions econòmiques per a la Generalitat i, en 
tot cas, haurà de ser atesa amb els seus mitjans personals i materials.
En aquest sentit, el present Acord es limita a establir els mecanismes de col·laboració per a fer front a la pobresa 
energètica, sent el pagament de les ajudes per a pal·liar-la amb càrrec al pressupost habilitat per a açò per 
l'Ordre de la Conselleria  d'Habitatge,  Obres Públiques i  Vertebració del  Territori  per a  combatre la pobresa 
energètica en llars en risc d'exclusió social.

NOVENA. NOTIFICACIÓ A la COMISSIÓ EUROPEA.

Les ajudes que es deriven de l'execució del present Acord no precisen de la seua notificació a la Comissió 
Europea,  quedant  excloses  de  l'àmbit  d'aplicació  de l'article  107.1  del  Tractat  de Funcionament  de  la  Unió 
Europea,  per  no  suposar  avantatge  econòmic  per  als  beneficiaris  de  les  ajudes,  ni  falsejament  de  la 
competència,  no  afectant  als  intercanvis  comercials  entre  els  estats  membres,  quedant  excloses,  en 
conseqüència, de l'aplicació del principi d'incompatibilitat amb el mercat comú.

DESENA. VIGÈNCIA I EXTINCIÓ DE LES ADHESIONS.

Les obligacions assumides entre la Conselleria  d'Habitatge,  Obres Públiques i  Vertebració del  Territori  i  els 
ajuntaments que s'adherisquen a aquest Acord s'entendran vigents des de la publicació de cada adhesió en el 
«Diari  Oficial  de  la  Comunitat  Valenciana»  fins  a  l'extinció  de  l'Acord  pel  transcurs  dels  terminis  o  per  la 
concurrència de les circumstàncies previstes en la clàusula setena.
En tot cas, l'adhesió de cada Ajuntament quedarà sense efecte per denúncia expressa realitzada per escrit i 
comunicada a la Comissió de Seguiment amb una antelació mínima de tres mesos a la data en la qual es pretén 
que  tinga  eficàcia,  per  mutu  acord  entre  aquesta  Entitat  i  la  Conselleria  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i 
Vertebració del Territori o per decisió unilateral d'una d'elles, quan es produïsca per l'altra un incompliment greu 
acreditat de les obligacions assumides; no obstant açò, l'extinció de les obligacions derivades de l'adhesió de 
l'Ajuntament no afectarà a la vigència de l'Acord ni a la resta d'adhesions al mateix.

ONZENA. PROCEDIMENT PER A l'ADHESIÓ.

11.1.  Amb la  finalitat  d'agilitar  l'adhesió  dels  ajuntaments  interessats,  aquests  podrán  sol·licitar  l'adhesió  al 
present conveni a partir de la seua signatura. Per a açò, hauran de remetre a acuerdosuministradoras@gva.es la 
sol·licitud d'adhesió que figura com a Annex al present Acord, acompanyada dels següents documents:
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a) La  certificació  de  l'acord  de  l'òrgan  corresponent  de  l'Ajuntament  pel  qual  s'adopta  la  decisió  de 
sol·licitar l'adhesió a l'Acord.

b) El  qüestionari  que  els  serà  facilitat,  a  fi  d'aportar  la  informació  necessària  per  a  comprovar  que 
l'Ajuntament que es tracte disposa dels mitjans i de la capacitat de gestió necessària per a assumir les 
obligacions derivades de l'Acord.

11.2. Els ajuntaments podran sol·licitar l'adhesió al present Acord per via electrònica.
En aquest cas, la sol·licitud juntament amb la documentació relacionada en el punt anterior haurà de ser signada 
electrònicament per l'alcalde de l'ajuntament que s'adherisca o persona autoritzada a aquest efecte.
Els ajuntaments podran sol·licitar l'adhesió al  present Acord per via electrònica. En aquest cas, la sol·licitud 
juntament  amb  la  documentació  relacionada  en  el  punt  anterior  haurà  de  ser  signada electrònicament  per 
l'alcalde de l'ajuntament que s'adherisca o persona autoritzada a aquest efecte.

11.3. Les sol·licituds seran acceptades o denegades per la Comissió de Seguiment prevista en la clàusula quarta 
en el termini de quinze dies a explicar des del registre de les mateixes.

DOTZENA. NATURALESA JURÍDICA I JURISDICCIÓ

12.1. El present Acord té naturalesa administrativa i, conforme al previst en l'article 4.1 c) del Text refós de la Llei  
de Contractes del Sector Públic, aprovat pel Reial decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, es troba exclòs 
de l'àmbit d'aplicació d'aquesta
Llei.

12.2.  Per  a  la  Conselleria  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i  Vertebració  del  Territori,  el  present  Acord  queda 
subjecte a la regulació continguda en el Decret 176/2014, de 10 d'octubre, del Consell, pel qual es regula els 
convenis que subscriga la Generalitat i el seu registre, així com en la resta de normativa aplicable en aquesta 
matèria. 

12.3.L'actuació de les Parts es regirà pel que es disposa en el present Acord i, supletòriament, per la legislació 
general reguladora de l'actuació de la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori, dels 
ajuntaments i del subministrament d'energia.

12.4 Les controvèrsies que puguen plantejar-se sobre la interpretació, modificació, efectes i resolució del present 
Acord que no hagen sigut solucionades per la Comissió de Seguiment prevista en la clàusula quarta, seran 
resoltes de conformitat amb el previst en la Llei 29/1998, 13 juliol,  Reguladora de la Jurisdicció Contenciós- 
Administrativa.
I en prova de conformitat, signen aquest Acord per duplicat i a un sol efecte en el lloc i data a dalt indicats.”

4. Que amb data 23 de desembre de 2015 s’aprova la ORDRE 3/2015, de 23 de desembre, de 

la Conselleria d’Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori, per la qual s’aproven 
les bases reguladores per a la concessió de subvencions per a evitar la pobresa energética 
en llars en risc d’exclusió social i la pèrdua d’habitatge per no poder atendre el pagament del  
lloguer; i s’efectua la seua convocatòria.

5. Que hi ha informe favorable de la Técnica de Desenvolupament Local i Serveis Públics de 
data 12 de gener de 2015, visat de conformitat per el vicesecretari de la Corporació Jose 
Antonio Martinez Damià.

FONAMENTS JURÍDICS

A. Considerant que és competència del Ple de l’Ajuntament l’aprovació del citat acord, a tenor 
del que es disposa en l’art. 22.2 de la Llei 7/85 de 2 d’abril, de Bases de Règim Local. 

A la vista de tot l’exposat El Ple acorda:

PRIMER: Aprovar  la  sol·licitud  l’adhesió  de  l’Ajuntament  de  Canals  als  acords  de 
col·laboració amb les empreses subministradores d’energia, de data 1 de desembre de 2015, per a la  
protecció del  seus clients,  amb residència  habitual  a la Comunitat  Valenciana,  que es troben en 
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situació  de  vulnerabilitat  econòmica,  subscrit  entre  la  Conselleria  d’Habitatge,  Obres  Públiques  i 
Vertebració del Territori  i  cada una de les empreses més avall  esmentades.  En concret,  sol·licita 
l’adhesió als acords amb les següents empreses:

 ENDESA
 GAS NATURAL FENOSA
 IBERDROLA

SEGON: Facultar a l’Alcalde per a la seua signatura acceptant, en nom del Ajuntament, aderir-se 
expresament a totes i cadascuna de les clàusules dels Acords esmentats, i asumir les obligacions que 
se’n deriven.  

TERCER:  Comunicar aquest escrit  al Servei  d’Intervenció i  Desenvolupament Local i  Serveis 
Públics. 

QUART: Notificar aquest acord a la Conselleria d’Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del 
Territori domiciliada al Carrer de Castan Tobeñas, 77, 46018 València, i a cada una de les empreses 
següents:

- ENDESA: domiciliada a Madrid, Calle Ribera del Loiranº 60
- GAS NATURAL FENOSA: domiciliada a Barcelona, Plaza del Gas, 1

- IBERDROLA: domiciliada a Bilbao, Plaza Euskadi 5.”

4. ASSUMPTES  DICTAMINATS  PER  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  MUNICIPAL  DE 
SOCIETAT, CULTURA, D’URBANISME I MEDI AMBIENT.

4.1.- PROPOSTA DE LA REGIDORA DE CULTURA DE L’AJUNTAMENT DE CANALS, CELIA 
IBÁÑEZ BELDA,  EN RELACIÓ A LA ELECCIÓ DE REPRESENTANTS PER PART DELS GRUPS 
POLÍTICS MUNICIPALS EN EL CONSELL MUNICIPAL DE CULTURA.

Es dóna compte de la Proposta del Regidora delegada de Cultura de 12 de gener de 2016, que 
va ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura,Urbanisme, i 
Medi Ambient, en sessió celebrada el dia 14 de gener de 2016, i que se sotmet a votació en el present  
punt.

. . .

Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen:

La  Sra.  Ibañez Belda (del  Grup Municipal  Gent  de  Canals)  manifestant  que  després de 
recaptar dels grups polítics designació de representants, es proposa l'aprovació per que es pose a 
funcionar el Consell.

. . .

No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs. D. Joan Carles Pérez 
Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. 
Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal 
Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal 
Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad 
Martínez,  D.  Fernando  Gimenez  Alcalde,  Dª  Andrea  Sisternes  Martorell  ,  D.  Francisco  López 
Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular), i D. Vicente Tornero Soriano 
(del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

. . .
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Per tant, l’ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD:

“ANTECEDENTS

1º.- Que, el passat 24 de maig de 2015 es celebraran eleccions municipals de les quals va eixir 
un nou consistori i plenari municipal.

2º.- Que, d’acord a la Norma Reguladora del Consell Municipal de Cultura, aprovat pel Plenari  
Municipal en data 29 de febrer de 1989, i la seua posterior modificació, aprovada pel Plenari Municipal en 
data 28 de juliol de 1994, s’estableix entre d’altres la composició del Consell Municipal de Cultura: 

“- President: El alcalde o Regidor en qui delegue
- Regidor-Delegat: Nomenat per l’alcalde.
- 1  Vocal  a  proposta  dels  Grups  Municipals,  en  representació  de  cadascun  d’ells  i  

nomenats pel Ple de l’Ajuntament.
- 4  representants  elegits  entre  les  Entitats  Culturals  inscrites  al  registre  Municipal 

d’Associacions.
- 1 representant elegit pel Consell Escolar Municipal”

3º.- Que, en data 11 de desembre de 2015 es va comunicar als Grups Polítics Municipals, que  
per tal de constituir el nou Consell Municipal de Cultura, triaren al seu representant, tot comunicant la 
seua proposta a la Regidoria de Cultura.

4º.- Que, els diferents Grups Polítics Municipals han designat als seus representants al Consell  
de Cultura, que són els següents:

- Josefa Sanchis Llácer (PSPV-PSOE).
- Miquel Alventosa Paz (Compromís).
- Amparo Durá Esteller (Gent de Canals).
- Ana Belén Colomer Garrigós (Esquerra Unida).
- Cristina Sancho Bru (Reiniciem Canals).
- José Luis Mateu Ramón (PP).

5º.- Que existeix informe favorable de la Técnica del Servei de Desenvolupament Local i Serveis  
Públics de data 12 de gener de 2016

Als anteriors antecedents s’apliquen els següents:

FONAMENTS JURÍDICS

A.- La Norma Reguladora del Consell Municipal de Cultura, aprovat pel Plenari Municipal en data 
29 de febrer de 1989, i la seua posterior modificació, aprovada pel Plenari Municipal en data 28 de juliol  
de 1994, atribueix la competència al ple de l’Ajuntament.

B.- Norma Reguladora del Consell   Municipal de Cultura de Canals, aprovat en el plenari de 
l’Ajuntament de Canals del 24 de febrer de 1989, i modificat en el plenari del 28 de juliol de 1994.

En  virtut d’allò exposat, el Ple acorda:

ÚNIC.-  Incorporar  al  Consell  Municipal  de  Cultura  com  a  representants  del  grups  polítics 
municipals a les següents persones:

- Josefa Sanchis Llácer (PSPV-PSOE).
- Miquel Alventosa Paz (Compromís).
- Amparo Durá Esteller (Gent de Canals).
- Ana Belén Colomer Garrigós (Esquerra Unida).
- Cristina Sancho Bru (Reiniciem Canals).
- José Luis Mateu Ramón (PP)”.”
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5.-  PROPOSICIÓ  DEL  REGIDOR  D’URBANISME  D’INADMISSIÓ  DE  SOL.LICITUT 
D’EXPROPIACIÓ  PER  MINISTERI  DE  LA  LLEI  FORMULADA  PER  LA  MERCANTIL 
PROMOCIONES  Y  CONSTRUCCIONES  CARRERES  BALLESTER  SL  EN  RELACIÓ  AMB  LA 
FINCA REGISTRAL NÚMERO 7407 DE CANALS.

Es dóna compte de la Proposta  d’acord del regidor delegat d’Urbanisme de 22 de gener de 2016 
(original  en  castellà).  L'esmentada  proposta  ha  sigut  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió 
Informativa de Societat, Cultura, d’Urbanisme i Medi Ambient, en sessió celebrada el dia 25 de gener de 
2016, sessió 2/2016, per tant en posterioritat a la convocatòria del Ple.

. . .

Per el motiu indicat amb caràcter previ, per la Presidència se somet a votació, d’acord amb 
allò disposat pels articles. 82.3 del ROF i 97.2 del mateix cos legal, la ratificació de la inclusió en 
l’ordre del dia de l’esmentat assumpte, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents 
als Srs. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del 
Grup Municipal Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia 
Ibañez Belda (del  Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia 
Suárez  González  (del  Grup  Municipal  Socialista);  D.  José  Ramón  Garrido  Centelles  (del  Grup 
Municipal  EUPV);  Dª  Maria  Celia  Bononad  Martínez,  D.  Fernando  Gimenez  Alcalde,  Dª  Andrea 
Sisternes Martorell , D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal 
Popular), i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap. 

Coherentment, per unanimitat dels membres presents, es ratifica la inclusió.

. . .

Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen:

El Sr. Sanchis Polop (del Grup Municipal Gent de Canals) dóna breu explicació del contingut 
de la proposta fent referencia als informes emesos.

. . .

No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs. D. Joan Carles Pérez 
Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. 
Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal 
Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal 
Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad 
Martínez,  D.  Fernando  Gimenez  Alcalde,  Dª  Andrea  Sisternes  Martorell  ,  D.  Francisco  López 
Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular), i D. Vicente Tornero Soriano 
(del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

. . .

Per tant, l’ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD:

“ANTECEDENTES

PRIMERO.-  Visto el oficio de la Dirección Territorial de Hacienda y Administración Pública con 
fecha de entrada en este Ayuntamiento de 7 de enero de 2014 (RE nº 62) por el que se remite la 
instancia presentada ante el Edificio PROP I por Don Manuel Carreres Sanchis, en su condición de 
Administrador único de la mercantil PROMOCIONES Y CONSTRUCCIONES CARRERES BALLESTER 



SECRETARIA GENERAL

27 / 60

S.L. (R.E. de 20 de diciembre de 2013, nº 173056), y en la que anuncia, al amparo de lo establecido en  
el entonces vigente artículo 187 bis de la Ley 16/2005, de 30 de diciembre, Urbanística Valenciana, su 
propósito de iniciar expediente de determinación de justiprecio en relación con la siguiente finca, de la 
que ostenta una parte indivisa del dominio:

A) “INSCRIPCIÓN.- en el Registro de la Propiedad de Canals, al tomo 534, libro 66, folio 179,  
finca 7.407.
DESCRIPCIÓN. TIERRA huerta en el término municipal de Canals, en la partida de Orts. Que  

tiene una extensión aproximada de una hanegada, o sea ocho áreas y treinta y una centiáreas. Linda  
Norte,  de Pablo Sancho; Sur,  camino;  Este,  de Juan-María Sancho y al  Oeste,  de Pablo Sancho y  
camino.

A  dicha  instancia  se  adjunta  Escritura  de  Compraventa  de  fecha  21  de  agosto  de  2007, 
formalizada  ante  el  notario  de  Canals  Don  Rafael  Estevan  Gordo,  Protocolo  1.466,   por  la  que  
PROMOCIONES Y CONSTRUCCIONES CARRERES BALLESTER S.L adquiere el pleno dominio de la 
mitad indivisa de la Finca 7.407, hasta entonces perteneciente a D. Juan María Sancho Franco. 

En la  misma fecha (R.E.  de 20 de diciembre de 2013,  nº  173057)  la  mercantil  presenta otra 
instancia en la que anuncia la expropiación por ministerio de ley de la finca registral nº 12.148, colindante 
a la anterior.

SEGUNDO.- Visto que con fecha 15 de enero de 2014 (RE nº 255), el abogado D. Guillermo 
Berzosa  Martí,  en  representación  de  la  citada  mercantil  PROMOCIONES  Y  CONSTRUCCIONES 
CARRERES BALLESTER S.L.,  presenta ante el  Ayuntamiento un nuevo escrito,  complementario del 
anterior, en el que manifiesta que a través del mismo se procede a la correcta delimitación de la citada  
finca  registral  7.407  -así  como de  la  finca  registral  12.148-  mediante  la  aportación  de  determinada 
documentación gráfica que, sin embargo, no se acompaña al citado escrito. 

TERCERO.-  Visto que mediante providencia de fecha 5 de febrero de 2014 se requiere al Sr. 
Berzosa para que proceda a la acreditación de su representación, de conformidad con el art. 71 de la 
Ley  30/1992,  de  26  de  noviembre,  de  Régimen  Jurídico  de  las  Administraciones  Públicas  y  del  
Procedimiento Administrativo Común, y en aplicación de los arts. 31 y 32 de la misma Ley, y para que  
aporte la documentación anunciada en el escrito de fecha 15 de enero. 

Dicha acreditación se efectúa a través del escrito presentado por D. Guillermo Berzosa Martí ante 
el  Edificio  PROP I  con  fecha  27  de  febrero  de  2014  (RE nº  3039)  al  que  se  adjunta  la  siguiente 
documentación:

- Fotocopia  compulsada  del  poder  de  representación  otorgado  por  PROMOCIONES  Y 
CONSTRUCCIONES CARRERES BALLESTER SL con fecha 9 de enero de 2014 ante el Notario de 
Canals, D. Rafael Estevan Gordo.

- Fotocopia  compulsada de la escritura de compraventa de 21 de agosto de 2007, (Protocolo 
1466) del mismo notario de Canals.

- Plano firmado por técnico competente de delimitación de las parcelas con las superficies según 
escritura y comprobadas en terreno.

- Plano de delimitación de las parcelas con las superficies a expropiar.
- Plano de superposición de las parcelas con los usos que figuran en el planeamiento. 

CUARTO.-  Dada  cuenta  que  con  fecha  20  de  febrero  de  2014  se  expide,  a  instancia  del  
Ayuntamiento, Certificación de Titularidad y Cargas de la finca 7.407, constatándose que la Escritura de 
compraventa aportada por PROMOCIONES Y CONSTRUCCIONES CARRERES BALLESTER SL  no 
ha sido todavía inscrita en el Registro de la Propiedad, figurando todavía la Finca 7.407 a nombre de los 
siguientes titulares: 
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- D. JUAN MARÍA SANCHO FRANCO, titular  de una mitad indivisa,  en virtud de escritura de 
donación de fecha 15 de junio de 1977 y sentencia judicial en virtud de mandamiento expedido el 1 de 
octubre de 2010 por el Juzgado de Primera Instancia número cuatro de Xàtiva. 

- La mercantil PROMOCIONES LA AVENIDA 2000, SL, titular de la otra mitad indivisa en virtud de 
escritura de compraventa de fecha 4 de junio de 1999, subsanada por posterior escritura de 16 de julio 
de 1999 y sentencia judicial en virtud de mandamiento expedido el 1 de octubre de 2010 por el Juzgado  
de Primera Instancia número cuatro de Xàtiva. 

QUINTO.-  Visto que, posteriormente, con fecha 15 de octubre de 2014, D. Guillermo Berzosa 
Martí,  en  representación  de  la  mercantil  PROMOCIONES  Y  CONSTRUCCIONES  CARRERES 
BALLESTER SL, presenta ante el Edificio PROP I (RE nº 13812), un nuevo escrito de complementación 
de las instancias de solicitud de expropiación con el fin de dar cumplimiento al art. 104 de la Ley 5/2014,  
de 25 de julio, de Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje de la Comunidad Valenciana -relativo a  
la  expropiación  rogada,  antes  por  ministerio  de  ley-  ,   remitido  por  oficio  de  citado  organismo  al  
Ayuntamiento con fecha de entrada de 20 de octubre de 2014 (RE nº 5433) y al que se adjunta la  
siguiente documentación:

- Informe emitido por el Arquitecto D. Enrique Valls Tomás que concluye en la imposibilidad de 
efectuar la justa distribución de beneficios y cargas en el marco del vigente Plan General.

- Nota simple registral, de fecha 6 de octubre de 2014, de la finca de Canals nº 7.407, en la que 
siguen figurando como titulares  D. Juan María Sancho Franco y a la mercantil  PROMOCIONES LA 
AVENIDA 2000, SL, por mitades indivisas.

La misma titularidad sigue constando en el Registro a fecha 17 de diciembre de 2015, según Nota 
Simple registral expedida en la indicada fecha, sin que se haya procedido todavía -al menos, a la fecha 
de la mencionada nota simple- a la inscripción registral de la compraventa del año 2007 aportada por la 
mercantil PROMOCIONES Y CONSTRUCCIONES CARRERES BALLESTER SL. 

Sí que se ha modificado, sin embargo, la descripción registral de la finca 7.407, que ya no se 
corresponde con la que aparece en la instancia de 20 de diciembre de 2013 al haberse producido la  
segregación de la parte de la finca perteneciente al término municipal de L´Alcudia de Crespins, además 
de haberse inscrito la declaración de obra nueva de una nave y caseta existentes en la finca, de tal 
forma que la actual descripción (inscripción 10ª) es la siguiente:

“RÚSTICA: NAVE ALMACÉN, en el término municipal de Canals, en la denominación partida de  
ORTS, actualmente entre las calles Innovadora y Maestro Serrano, que se ubica sobre una porción de  
terreno  que  tiene  una  SUPERFICIE  de  ochocientos  diecisiete  metros  y  treinta  y  nueve  decímetros  
cuadrados,  de los que ciento treinta y ocho metros y sesenta y cuatro decímetros cuadrados están  
edificados y los restantes seiscientos setenta  y  ocho metros y  setenta y cinco decímetros es tierra  
HUERTA.  La  porción  edificada  consiste  en  un  nave  almacén,  compuesta  de  sólo  planta  baja,  sin  
distribución interior, con una total superficie construida de ciento treinta y ocho metros y sesenta y cuatro  
decímetros cuadrados , de los que ciento trece metros y cuarenta y ocho decímetros cuadrados es la  
superficie  construida  con  destino  a  nave  almacén,  y  los  restantes  veinticinco  metros  y  dieciséis  
decímetros cuadrados están ocupados por un casetón o caseta existente dentro de dicha nave almacén,  
en cuya caseta se alberga un pozo.”

SEXTO.-  Atendiendo a la titularidad que consta actualmente en el Registro de la Propiedad y la 
derivada de la Escritura de Compraventa del año 2007, la titularidad real de la finca corresponde, por  
mitades indivisas, a las mercantiles PROMOCIONES Y CONSTRUCCIONES CARRERES BALLESTER 
SL y PROMOCIONES LA AVENIDA 2000, SL.

SÉPTIMO.- Visto que la finca respecto de la cual se ha efectuado la advertencia de expropiación 
se encuentra actualmente clasificada como Suelo Urbano en el vigente Plan General de Ordenación 
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Urbana, aprobado por la Comisión Territorial de Urbanismo el 27 de noviembre de 1984 (BOP de fecha 
3/11/1985).

OCTAVO.- Visto  que  en sesión plenaria  del  Ayuntamiento de Canals  celebrada  el  día  17 de 
diciembre  de  2015  se  ha  acordado  someter  a  información  pública,  por  un  periodo  de  45  días,  el 
documento de Modificación Puntual nº 1/2015 del vigente Plan General de Canals por el que se procede  
a delimitar la Unidad de Ejecución “Entorno Calle Innovadora” de Canals y a redefinir la ordenación  
pormenorizada del referido ámbito,  en el  que queda incluida la  finca de la  que se ha anunciado la 
expropiación a efectos de su gestión y obtención en régimen de equistribución. El citado Acuerdo se 
publicó en el DOCV nº 7685 de fecha 24 de diciembre de 2015. 

NOVENO.- Atendiendo que, de conformidad con el artículo 104.4 de Ley 5/2014, de 25 de julio, de  
Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje, de la Comunitat Valenciana, en la misma sesión plenaria  
se ha acordado la interrupción de los plazos previstos en el  citado precepto para la formulación de 
advertencia e iniciación de expedientes de expropiación por ministerio de ley en relación con los suelos 
dotacionales incluidos en el ámbito de la unidad de ejecución Entorno Calle Innovadora delimitada a 
través de la modificación puntual número 1/2015.

DÉCIMO.-Visto el informe jurídico emitido en fecha 21 de enero de 2016 por el despacho De juan 
& Olavarrieta sobre la solicitud de inicio de expropiación por ministerio de ley formulada por la mercantil 
PROMOCIONES   Y  CONSTRUCCIONES   CARRERES  BALLESTER  S.L  en  relación  con  la  finca 
registral 7.407 y en el que, en base a lo expuesto en el citado informe, se propone que se adopte por el  
pleno de la Corporación el siguiente acuerdo:

Primero.- Rechazar,  por  ausencia  de  legitimación,  la  solicitud  de  inicio  de  expediente  de 
expropiación por ministerio de ley de la finca registral número 7.407 de Canals formulada por la mercantil 
PROMOCIONES Y CONSTRUCCIONES CARRERES BALLESTER SL en fecha 20 de diciembre de 
2013 y posteriormente complementada en fechas 15 de enero, 27 de febrero y 15 de octubre de 2014, 
por no venir suscrita dicha solicitud por todos los titulares del inmueble. 

Todo ello sin perjuicio de la suspensión de los plazos para instar la expropiación  que fue acordada 
en sesión  plenaria  del  Ayuntamiento  de  Canals  del  día  17  de diciembre  de  2015 al  amparo  de  lo  
dispuesto en los artículos 187 bis de la Ley 16/2005, de 30 de diciembre, Urbanística Valenciana, y  104  
de la vigente Ley 5/2014, de 25 de Julio, de la Generalitat, de Ordenación del Territorio, Urbanismo y 
Paisaje,  de la  Comunitat  Valenciana,  se  encuentra  en todo caso suspendido en virtud  del  Acuerdo 
adoptado 

Segundo.-Dar  traslado  del  acuerdo  a  los  interesados  en  el  expediente,  a  través  de  su 
representante, de conformidad con lo señalado en el anuncio de inicio de expropiación formulado ante 
este Administración.”

UNDÉCIMO.- Atendido que con fecha 22 de enero de 2016 se ha emitido informe por la jefe del  
servicio de urbanismo, con el visto y conforme del Vicesecretario municipal, que obra en expediente.

FUNDAMENTOS JURÍDICOS

A.- Dada cuenta de lo  establecido en el  art.  104 de la  de la  Ley 5/2014,  de 25 de julio,  de  
Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje de la Comunidad Valenciana, regula en sus dos primeros 
apartados la expropiación rogada o por ministerio de ley, disponiendo:

“1. Cuando transcurran cinco años desde la entrada en vigor del plan sin que se lleve a efecto la  
expropiación de terrenos dotacionales que no hayan de ser objeto de cesión obligatoria, por no resultar  
posible la justa distribución de beneficios y cargas en el correspondiente ámbito de actuación, continuo o  
discontinuo, los propietarios podrán anunciar al ayuntamiento su propósito de iniciar el expediente de  
justiprecio, que debe llevarse a cabo por ministerio de la ley si transcurren otros dos años desde dicho  
anuncio.
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2.  Por  solicitar  la  expropiación  demandada,  el  titular  de  la  propiedad  deberá  justificar  la  
imposibilidad de efectuar la justa distribución de los beneficios y cargas en el marco del plan general. A  
tal efecto, los propietarios podrán presentar sus hojas de aprecio y, transcurridos tres meses sin que el  
ayuntamiento notifique su aceptación o  remita  sus hojas de aprecio  contradictorias,  los propietarios  
podrán  recurrir  a  la  intervención  del  jurado  provincial  de expropiación  forzosa.  La  valoración  se  
entenderá referida al momento del inicio del expediente de justiprecio por ministerio de la ley.”

B.- Dada cuenta que a la vista de los documentos acreditativos de la titularidad de la finca 7.407 
obrantes en expediente (Fotocopia compulsada de la escritura de compraventa de 21 de agosto de 2007, 
Certificación de titularidad y cargas de fecha 20 de febrero de 2014 y Notas Simples registrales de 
fechas 6 de octubre de 2014 y 17 de diciembre de 2015- la finca 7.407 pertenece en proindiviso a las 
mercantiles PROMOCIONES AVENIDA 2000 SL (50,00%) y PROMOCIONES Y CONSTRUCCIONES 
CARRERES BALLESTER SL (50,00%). 

C.-Dada cuenta que tanto la instancia en la que se anuncia la expropiación como los restantes 
escritos presentados en el expediente vienen suscritos únicamente por la mercantil PROMOCIONES Y 
CONSTRUCCIONES CARRERES BALLESTER SL, titulares de la mitad indivisa de la finca, sin que la 
otra mercantil copropietaria haya anunciado en ningún momento  su intención de solicitar la expropiación 
por ministerio de ley. 

D.- Dada cuenta que esta falta de unanimidad de la propiedad a la hora de instar la expropiación 
determina  la  inadmisibilidad  de  la  solicitud  formulada  por  la  mercantil  PROMOCIONES  Y 
CONSTRUCCIONES CARRERES BALLESTER SL de conformidad con lo dispuesto en el artículo 26 de 
la  Ley  de  Expropiación  Forzosa,  que  obliga  a  tramitar  un  único  expediente  expropiatorio  sobre  la 
totalidad de la finca, aún en los supuestos que ésta pertenezca en condominio a varios titulares cuando  
señala que:

“1.  La fijación del  justo  precio  se  tramitará  como pieza  separada,  encabezada por  la  exacta  
descripción del bien concreto que haya de expropiarse.

2.  A  tal  fin  se  abrirá  un  expediente  individual  a  cada  uno  de  los  propietarios  de  bienes  
expropiables. El expediente será único en los casos en que el objeto de la expropiación pertenezca en  
comunidad a varias personas, o cuando varios bienes constituyan una unidad económica.”

En aplicación del citado precepto, la doctrina jurisprudencial ha venido exigiendo la unanimidad de 
la  totalidad del  dominio del  inmueble para iniciar  un procedimiento expropiatorio por  ministerio legal  
cuando éste pertenezca en proindiviso a diversos propietarios, destacándose aquí los pronunciamientos 
contenidos  en  la  Sentencia  dictada  por  la  Sección  Segunda  de  la  Sala  de  lo  Contencioso-
Administrativo del Tribunal Superior de Justicia de Canarias de fecha 12 de Marzo de 2012, en la 
que se niega la legitimación para instar dicho mecanismo expropiatorio en los supuestos en los que la 
solicitud  venga  suscrita  únicamente  por  una  parte  de  la  titularidad  del  inmueble,  al  señalar  en  su 
Fundamento Jurídico Segundo que: 

“SEGUNDO.-  (…)Además  de  por  tales  razones,  es  evidente  que  el  acuerdo  de  Jurado  de  
expropiación  ahora  de  nuevo  examinado,  incurre  en  una  nueva  causa  de  nulidad  de  mayor  
trascendencia para resolver este recurso cual es la  falta de legitimación de los demandantes para  
solicitar y obtener la expropiación por ministerio de Ley.

A tenor del   art.  3 LEF (RCL 1954, 1848  ), las actuaciones del expediente expropiatorio deben  
entenderse con quien aparezca como propietario en los registros públicos correspondientes o acredite la  
condición de tal y el   art. 26 LEF ordena tramitar un único expediente expropiatorio cuando el bien 
expropiado pertenezca en comunidad a varias personas.  De acuerdo con tales preceptos, en los  
supuestos  de  comunidad  de  bienes,  SOLO  ES  POSIBLE  QUE  SE  INSTE  Y  TRAMITE  EL  
EXPEDIENTE CON LA AQUIESCENCIA DE LA TOTALIDAD DE LOS COPROPIETARIOS.
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Ciertamente  se  ha  venido  manteniendo  que  cualquier  comunero  puede  ejercer  acciones  en  
beneficio  o  interés  de  la  comunidad,  pero  ello  siempre  que  no  sea  contraria  a  la  de los  restantes  
copropietarios y desde luego no es posible, como sucede en el acuerdo objeto de recurso, que se inste  
el  procedimiento  por  y  para  una  parte  de  la  comunidad  de  propietarios.  CUANDO  SE INSTÓ LA 
EXPROPIACIÓN "POR EL 30% DE LA PROPIEDAD INDIVISA", DEBIÓ RECHAZARSE MIENTRAS  
NO CONSTASE QUE SE HACÍA PARA LA TOTALIDAD DE LA COPROPIEDAD, máxime cuando el  
70% restante actuaba de forma separada en el propio procedimiento expropiatorio.

En este sentido la  STS 6 del  14 de Febrero del 2012 Recurso: 5776/2008 (Ponente: LUIS  
MARIA DIEZ-PICAZO JIMÉNEZ), dice: "Todo lo que se discute en el presente recurso de casación es  
que el fallo de la sentencia impugnada no incluye también a Doña María Consuelo, a pesar de que ésta  
se personó en el proceso sin que a ello se hiciera oposición u objeción de ninguna clase. Partiendo de  
esta premisa, el recurso de casación se basa en dos motivos. En el motivo primero, se alega infracción  
del art. 26 LEF, que ordena tramitar un único expediente expropiatorio cuando el bien expropiado  
pertenezca en comunidad a varias personas. En el motivo segundo, se alega infracción del art. 24  
CE, por no haber sido tutelado el derecho de Doña María Consuelo, personada como parte demandante  
en el proceso”.

E.-  Dada  cuenta  que  el  Ayuntamiento  de  Canals  se  encuentra  legitimado  para  rechazar  los 
anuncios  formulados  por  los  propietarios  cuando éstos  no  se  ajusten  a  las  exigencias  y  requisitos 
derivados de la regulación que del mecanismo expropiatorio por ministerio legal, tal y como se deriva de 
lo  dispuesto  en  la  Sentencia  dictada  por  la  Sección  Sexta  de  la  Sala  de  lo  Contencioso-
Administrativo de nuestro Tribunal Supremo de fecha 21 de abril de 2005, cuando señala en su 
Fundamento Jurídico Tercero que:

“TERCERO.-  La  Sentencia  de  instancia  en  su  parte  dispositiva  anula  la  Resolución  del  
Ayuntamiento y acuerda que se inicie el expediente de justiprecio en relación a los bienes solicitados por  
la  actora,  pese  a  aceptar  que  existen  discrepancias  sobre  la  titularidad  y  condiciones  en  ellos  
concurrentes, pero entiende que tales discrepancias no son obstáculo para el inicio de aquél expediente  
y que será en el curso del mismo, cuando se determine la superficie a expropiar.

Dicha  argumentación  no  puede  ser  asumida  y  es  evidente  que  la  Sentencia  incurre  en  
incongruencia, al no resolver las cuestiones que se le plantean, y que exigían un pronunciamiento o  
no de los presupuestos exigidos para la aplicación del art.69 de la Ley del Suelo y 103 del Decreto  
Legislativo  1/90.  Si  tales  presupuestos  no  concurrían,  es  evidente  que  el  expediente  de  
justiprecio no podía iniciarse…”

F.- En cuanto al órgano competente para la adopción del presente acuerdo, cabe señalar que  el  

art. 104 de la Ley 5/2014, de 25 de julio, de la Generalitat, de Ordenación del Territorio, Urbanismo y 

Paisaje,  de  la  Comunitat  Valenciana  -LOTUP,  regula  el  derecho  de  los  ciudadanos  a  exigir  al 

Ayuntamiento la iniciación del expediente de justiprecio, cuando transcurran cinco años desde la entrada 

en vigor del plan sin que se lleve a efecto la expropiación de terrenos dotacionales que no hayan de ser 

objeto de cesión obligatoria, por no resultar posible la justa distribución de beneficios y cargas en el 

correspondiente ámbito de actuación, continuo o discontinuo, expediente que deberá iniciarse en el plazo 

de dos años desde el  anuncio  ante  el  Ayuntamiento de la  intención de iniciar  dicho expediente  de 

justiprecio.

Toda  vez  que  estamos  ante  una  cuestión  que  no  es  más  que  el  ejercicio  de  la  potestad 

expropiatoria, es el Estado quien ostenta la legislación para regular dicha materia, y, por tanto, debemos 

remitirnos a la normativa aplicable en materia de expropiaciones, esto es, la Ley de 16 de diciembre de 

1954 y su Reglamento, aprobado por Decreto de 26 de abril de 1957.

http://online.elderecho.com/seleccionProducto.do?nref=7de1d20d&producto_inicial=P&anchor=ART.104
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Así, el  art. 2.1 LEF prevé que la expropiación forzosa sólo puede ser ejercida por el Estado, la 

Provincia y el Municipio. En relación a dicha previsión, el art. 3.4 RLEF prevé que:

"Cuando  expropie  la  Provincia  o  el  Municipio,  corresponde,  respectivamente,  a  la  Diputación  

provincial  o  al  Ayuntamiento en  pleno,  adoptar  los acuerdos  en materia  de expropiación  que  

conforme a la Ley o a este Reglamento tengan carácter de recurribles en vía administrativa o  

contenciosa. En los demás casos, la representación de estas entidades corresponde al Presidente  

de la Diputación y al Alcalde, sin perjuicio de la competencia del Gobernador civil en el supuesto  

regulado por el artículo 18 de la Ley general. Estos principios no serán de aplicación en cuanto las  

normas de régimen local o de urbanismo, a que se refiere el art. 85 de la Ley, establezcan criterios  

especiales de competencia."

Dado que la legislación aplicable en materia de régimen local, que actualmente se centra en el  

contenido  de  la  Ley  7/1985, de  2  de  abril,  Reguladora  de  Bases  de  Régimen  Local,  no  prevé 

especialidad alguna en la materia y, al entender que el anuncio del ciudadano puede ser susceptible de 

desestimación por parte del Ayuntamiento, decisión que revestiría la forma de acto administrativo y, por 

tanto, ser firme en vía administrativa y, por ende, recurrible, entendemos que el órgano competente de la 

administración municipal para desestimar la solicitud de expropiación por incumplimiento de plazos sería 

el Pleno de la Corporación, por aplicación del art. 3.4 RLEF.

G.- Mediante resolución de la Alcaldía de tres de julio de dos mil quince, se delega a D. Ricardo 
Requena Muñoz, Concejal delegado del Área de Urbanismo i Medio Ambiente, la facultad de resolver 
mediante actos administrativos que afecten a terceros, en la materia de urbanismo.

Sobre la Base de los anteriores antecedentes y Fundamentos jurídicos, el Pleno acuerda:

PRIMERO.-  Rechazar,  por  ausencia  de  legitimación,  la  solicitud  de  inicio  de  expediente  de 
expropiación por ministerio de ley de la finca registral número 7.407 de Canals formulada por la mercantil 
PROMOCIONES Y CONSTRUCCIONES CARRERES BALLESTER SL en fecha 20 de diciembre de 
2013 y posteriormente complementada en fechas 15 de enero, 27 de febrero y 15 de octubre de 2014, 
por no venir suscrita dicha solicitud por todos los titulares del inmueble. 

SEGUNDO.- Sin perjuicio de dicho rechazo por falta de legitimación, comunicar a los interesados 
que el plazo de dos años para instar la expropiación por ministerio de ley previsto en los artículos 187 bis  
de la Ley 16/2005, de 30 de diciembre, Urbanística Valenciana y 104 de la vigente Ley 5/2014, de 25 de 
Julio, de la Generalitat, de Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje, de la Comunitat Valenciana, 
se encuentra   suspendido al  haberse  acordado en sesión plenaria  de 17 de  diciembre de 2015 la  
exposición pública de la Modificación Puntual nº 1/2015 delimitación UE “Entorno Calle Innovadora” del  
PGOU de Canals, en el que se incluyen los terrenos a los que se refiere su advertencia de expropiación 
a efectos de su equidistribución. 

TERCERO.-  Dar  traslado  del  acuerdo  a  los  interesados  en  el  expediente,  a  través  de  su 
representante, de conformidad con lo señalado en el anuncio de inicio de expropiación formulado ante 
este  Administración,  con  la  advertencia  que  contra  el  presente  acuerdo,  que  es  definitivo  en  vía 
administrativa puede interponerse de forma optativa y no simultánea uno de los siguientes recursos: 

a)  Recurso  de  reposición,  que  deberá  interponer  ante  el  mismo  órgano  que  ha  dictado  la 
resolución, en el plazo de un mes contado a partir del día siguiente a aquél en el que haya recibido la  
presente  notificación,  con  los  requisitos  exigidos  en  el  artículo  110  de  la  Ley  30/1992,  de  26  de 
noviembre, y de conformidad con lo que determinan los artículos 116 y 117 del mismo texto legal.

http://online.elderecho.com/seleccionProducto.do?nref=7a536&producto_inicial=P&anchor=ART.3
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La resolución de este  recurso deberá serle  notificada en el  plazo  de un mes,  y  contra  dicha 
resolución expresa, podrá interponer recurso contencioso administrativo en el plazo de dos meses a 
contar  desde  la  notificación.  En  el  caso  de  no  recibir  notificación  de  la  resolución  del  recurso  de 
reposición en el plazo de un mes desde su interposición, deberá entenderlo desestimado por silencio 
administrativo y, en este caso, podrá interponer recurso ante la jurisdicción contencioso administrativa en 
el plazo de seis meses.

b) Recurso ante la jurisdicción contencioso administrativa que deberá formular en el término de 
dos  meses a  contar  desde  el  día  siguiente  al  de  la  recepción  de  la  presente  notificación  ante  los 
Juzgados contenciosos administrativos de Valencia. 

Todo ello, sin perjuicio de que por los interesados se decida usar otra vía de recurso que  
consideren oportuno.”

6.-  PROPOSICIÓ  DEL  REGIDOR  D’URBANISME  D’INADMISSIÓ  DE  SOL.LICITUT 
D’EXPROPIACIÓ  PER MINISTERI  DE  LA  LLEI  FORMULADA  PER LA  SAT  NÚMERO  475CV 
DENOMINADA HERMANOS CARRERES BALLESTER EN RELACIÓ AMB LA FINCA NÚMERO 
636 DE CANALS.

Es dóna compte de la Proposta  d’acord del regidor delegat d’Urbanisme de 22 de gener de 2016 
(original  en  castellà).  L'esmentada  proposta  ha  sigut  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió 
Informativa de Societat, Cultura, d’Urbanisme i Medi Ambient, en sessió celebrada el dia 25 de gener de 
2016, sessió 2/2016, per tant en posterioritat a la convocatòria del Ple.

. . .

Per el motiu indicat amb caràcter previ, per la Presidència se somet a votació, d’acord amb 
allò disposat pels articles. 82.3 del ROF i 97.2 del mateix cos legal, la ratificació de la inclusió en 
l’ordre del dia de l’esmentat assumpte, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents 
als Srs. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del 
Grup Municipal Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia 
Ibañez Belda (del  Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia 
Suárez  González  (del  Grup  Municipal  Socialista);  D.  José  Ramón  Garrido  Centelles  (del  Grup 
Municipal  EUPV);  Dª  Maria  Celia  Bononad  Martínez,  D.  Fernando  Gimenez  Alcalde,  Dª  Andrea 
Sisternes Martorell , D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal 
Popular), i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap. 

Coherentment, per unanimitat dels membres presents, es ratifica la inclusió.

. . .

Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen:

El Sr. Sanchis Polop (del Grup Municipal Gent de Canals) dóna breu explicació del contingut 
de la proposta fent referencia als informes emesos.

. . .

No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs. D. Joan Carles Pérez 
Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. 
Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal 
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Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal 
Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad 
Martínez,  D.  Fernando  Gimenez  Alcalde,  Dª  Andrea  Sisternes  Martorell  ,  D.  Francisco  López 
Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular), i D. Vicente Tornero Soriano 
(del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

. . .

Per tant, l’ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD:

“ANTECEDENTES

PRIMERO.- Dada cuenta  a  esta  Alcaldía  del  oficio  de  la  Dirección  Territorial  de  Hacienda  y 
Administración Pública por el que se remitía la instancia presentada ante el Edificio PROP I (RE nº 3040 
de fecha 27 de febrero de 2014) por Doña Desamparados Carreres Ballester y por Don Manuel Carreres  
Ballester,  como  apoderados  de  la  Sociedad  Agraria  de  Transformación  núm.  475CV  denominada 
HERMANOS CARRERES BALLESTER, en la que se procedía a anunciar al Ayuntamiento de Canals su 
propósito de iniciar expediente de determinación de justiprecio, en relación con la siguiente finca: 

A) INSCRIPCIÓN.-  en el  Registro de la  Propiedad de Xátiva,  al  tomo 1025,  libro 153 de  
Canals, folio 45, finca 636.
FINCA: Porción de terreno, con destino a viales, en término de Canals, partida ORTS. Tiene  
una superficie de ciento cincuenta y cinco metros cuadrados.
LINDA: Por su frente, terreno que fue segregado para la reparcelación en término l´Alcudia de  
Crespins; derecha, calle Maestro Serrano; izquierda, la Av. De José Cerda; y espaldas, con  
espaldas de fincas situadas en la Av. De Vicente Ferri. 

Dicha instancia, que tuvo entrada en el Ayuntamiento de Canals con fecha 3 de marzo de 2014 
(RE nº 1133), no aparece firmada por ninguna de las personas que figuran en el encabezamiento de la 
misma, sin que tampoco con posterioridad se haya subsanado dicha omisión.

SEGUNDO.- Visto que a dicha instancia presentada se adjuntaba la siguiente documentación: 

- Escritura  de  elevación  a  Público  de  Acuerdos  Sociales  de la  SAT  núm.  475CV HERMANOS 
CARRERES BALLESTER, de fecha 29 de mayo de 2008, ante el notario de Canals Don Rafael  
Estevan  Gordo,  donde  consta  la  designación  como  apoderados  de  la  SAT  de  Doña 
Desamparados Carreres Ballester y por Don Manuel Carreres Ballester.

- Escritura de Compraventa, de fecha 9 de agosto de 2011, formalizada ante el notario de Canals 
Don  Rafael  Estevan  Gordo,  mediante  la  cual  PROMOCIONES  Y  CONSTRUCCIONES 
CARRERES BALLESTER S.L vendió a la  SAT HERMANOS CARRERES BALLESTER, el pleno 
dominio de la finca 636.

- Medición topográfica de la finca 636 de fecha de enero de 2014 efectuada por Valls Arquitectes 
SLP.

- Plano de alineaciones del PGOU de Canals.

TERCERO.- Visto que, la finca respecto de la cual se efectuó la advertencia de expropiación se 
encuentra actualmente clasificada como Suelo Urbano en el vigente Plan General de Ordenación Urbana, 
aprobado por la Comisión Territorial de Urbanismo el 27 de noviembre de 1984 (BOP de fecha 3/11/1985),  
con la calificación urbanística de red viaria.

En concreto, dicha finca constituye un tramo de la calle Maestre Serrano, a la que recaen las 
parcelas sitas en los números 53 y 55 de la mencionada calle, catastrales  9160608YJ0196S0001WU y  
9160609YJ0196S0001AU, respectivamente. 
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CUARTO.- Con fecha 21 de enero de 2016 se ha emitido informe jurídico por el despacho De juan 
& Olavarrieta sobre la solicitud de inicio de expropiación por ministerio de ley formulada por la Sociedad 
Agraria de Transformación núm. 475CV HERMANOS CARRERES BALLESTER en relación con la finca 
registral 636 y en el que se propone que, sin perjuicio de la omisión de las firmas de los solicitantes en la  
instancia de inicio de expediente expropiatorio,  se adopte por el  pleno de la Corporación el  siguiente 
acuerdo:

“Primero.- Rechazar la solicitud de inicio de determinación de justiprecio formulada en fecha 27 de 
febrero de 2014 por la SAT HERMANOS CARRERES BALLESTER en relación con la finca registral 636 
de Canals,  por no cumplir los requisitos establecidos en el artículo 104, 1 y 6 de la Ley 5/2014, de 25 de  
julio, de Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje de la Comunidad Valenciana (LOTUP) para instar 
el derecho a la expropiación rogada o por ministerio der ley.  Y ello por los dos siguientes motivos:  

1º) Por incumplimiento del plazo de cinco años, a contar desde la adquisición de la finca. 

2º)  Por constituir la finca 636 el ámbito vial de servicio de las parcelas recayentes al tramo viario  
conformado por la mencionada finca, siendo por tanto de cesión obligatoria a cargo de las mencionadas 
parcelas. 

Segundo.- Dar traslado del acuerdo a los interesados en el expediente”.

QUINTO.- Con  fecha  22  de  enero  de  2016  se  ha  emitido  informe  por  la  jefe  del  servicio  de 
urbanismo, con el visto y conforme del Vicesecretario municipal, que obra en expediente.

FUNDAMENTOS JURÍDICOS

A.- Dada cuenta que de conformidad con el art. 70, 1, d) de la Ley 30/1992, de 26 de noviembre, 
de Régimen Jurídico de las Administraciones Públicas y del Procedimiento Administrativo Común, en las 
solicitudes  de  iniciación  que  formulen  los  interesados  deberá  constar  la  firma  del  solicitante  o  la 
acreditación de la autenticidad de su voluntad expresada por cualquier medio. 

Defecto que, en tanto no se subsane, impide que la solicitud produzca efectos jurídicos. 

B.- Sin perjuicio de lo señalado en el fundamento jurídico anterior, y en aplicación de los principios 
pro  actione  y  de  celeridad  y  eficacia,  debe  procederse  a  la  comprobación  del  cumplimiento  de  los 
requisitos legales para el ejercicio del derecho a instar la expropiación por ministerio de ley. 

En ese sentido, el art. 104 de la de la Ley 5/2014, de 25 de julio, de Ordenación del Territorio,  
Urbanismo y Paisaje de la Comunidad Valenciana (LOTUP), regula en sus dos primeros apartados la 
expropiación rogada o por ministerio de ley, disponiendo lo siguiente: 

“1. Cuando transcurran cinco años desde la entrada en vigor del plan sin que se lleve a efecto  
la expropiación de terrenos dotacionales que no hayan de ser objeto de cesión obligatoria, por 
no resultar posible la justa distribución de beneficios y cargas en el correspondiente ámbito de  
actuación,  continuo  o  discontinuo,  los  propietarios  podrán  anunciar  al  ayuntamiento  su  
propósito de iniciar el expediente de justiprecio, que debe llevarse a cabo por ministerio de la  
ley si transcurren otros dos años desde dicho anuncio.
2.  Por  solicitar  la  expropiación  demandada,  el  titular  de  la  propiedad  deberá  justificar  la  
imposibilidad de efectuar la justa distribución de los beneficios y cargas en el marco del plan 
general. A tal efecto, los propietarios podrán presentar sus hojas de aprecio y, transcurridos tres  
meses  sin  que  el  ayuntamiento  notifique  su  aceptación  o  remita  sus  hojas  de  aprecio  
contradictorias,  los  propietarios  podrán  recurrir  a  la  intervención  del  jurado  provincial  de  
expropiación forzosa. La valoración se entenderá referida al momento del inicio del expediente de  
justiprecio por ministerio de la ley”.
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Y que por su parte, el apartado número 6 del citado artículo establece: 

“6. El ejercicio del derecho a instar la expropiación por ministerio de la ley, exige la acreditación 
fehaciente por parte del solicitante de su condición de propietario de los correspondientes  
terrenos dotacionales, así como de haber ostentando tal condición durante la totalidad de  
los plazos a que se refieren los apartados primero y segundo del presente artículo, sin cuyo 
requisito no podrá valorarse el bien por el Jurado Provincial de Expropiación Forzosa. En el  
caso de producirse una transmisión onerosa de la propiedad durante el transcurso de los  
referidos plazos, se reiniciará el cómputo de los mismos para el nuevo propietario”.

Visto que, tal como se ha expuesto en el antecedente segundo del presente informe, la Escritura  
de Compraventa de la finca registral 636 aportada por los interesados se otorgó el día  9 de agosto de 
2011.

En consecuencia, en la fecha en la que se presentó el anuncio de expropiación, 27 de febrero de 
2014 ante el PROP y con RE nº 1133 de 3 de marzo de 2014, en el Ayuntamiento de Canals, todavía no 
había transcurrido el plazo de cinco años previsto en el art. 104, 1 de la LOTUP para poder ejercitar el 
derecho a instar la expropiación.

Lo que constituye motivo de denegación o rechazo del referido anuncio por incumplimiento de los 
requisitos temporales establecidos en el citado precepto legal. 

C.- Dada cuenta que, en relación con la legislación aplicable, si bien es cierto que el anuncio de 
expropiación se formuló con anterioridad a la entrada en vigor de la LOTUP, ello no impide la aplicación de 
la misma a la solicitud de expropiación que aquí se examina por cuanto el expediente de justiprecio aún no 
se ha iniciado, al requerir dicho inicio la presentación por los propietarios de la hoja de aprecio, lo que  
todavía no se ha producido, resultando de aplicación la legislación vigente en ese momento a la hora de 
determinar los requisitos exigibles para el ejercicio del derecho a instar la expropiación. 

Pues  tal  como  ha  venido  a  declarar  de  forma  reiterada  la  doctrina  jurisprudencial,  tanto  del  
Tribunal Supremo como de los distintos Tribunales Superiores de Justicia, la mera advertencia de inicio no 
comporta ningún derecho adquirido, ni mucho menos vincula a la administración a los efectos del inicio del  
expediente expropiatorio. 

Así, y a modo de ejemplo, la Sentencia del Tribunal Supremo Sala 3ª, sección 6ª, de 10-11-2009, 
recurso nº. 100/2006 Ponente: Ilmo. Sr D Octavio Juan Herrero Pina, EDJ 2009/259217:

“Ha de tenerse igualmente en cuenta al respecto, que la formulación de la advertencia o propósito de  
iniciar  expediente  de  justiprecio  por  el  propietario  a  la  Administración,  no  desencadena  de  manera  
inmediata  el  procedimiento  expropiatorio  por  ministerio  de  la  Ley,  lo  que  sólo  se  produce  si  la  
Administración persiste en su pasividad dos años más, periodo durante el cual puede tomar la iniciativa en  
la ejecución del  planeamiento y poner fin a la situación de pendencia que propicia el  ejercicio  de su  
derecho por el propietario.

Se desprende de ello  que el  ESCRITO INICIAL DE ADVERTENCIA dirigido a  la  Administración,  
transcurrido el plazo de cinco años desde la entrada en vigor del planeamiento, constituye el anuncio del  
propósito de ejercitar el derecho pero NO SU EJERCICIO, que queda condicionado: en primer lugar, a  
que la Administración requerida persista en su inactividad durante el plazo establecido, de manera que si,  
por  el  contrario,  la  Administración  ejercita  sus  facultades  de  ejecución  y  abre  el  correspondiente  
procedimiento  expropiatorio  por  los  trámites  ordinarios,  se  evitará  y  no  tendrá  lugar  la  apertura  del  
procedimiento expropiatorio  por  ministerio  de la  ley;  y en segundo lugar y aun cuando persistiera tal  
inactividad administrativa, el ejercicio del derecho se condiciona al hecho de que el propio interesado,  
transcurrido  este  último  plazo,  ejercite  efectivamente  su  derecho  mediante  la  presentación  de  la  
correspondiente hoja de aprecio, que desencadena la iniciación del expediente expropiatorio, como se  
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refleja en la sentencia de 14 de junio de 2005 EDJ 2005/149526 que cita el propio recurrente en el escrito  
de interposición de este recurso”.

Añadiendo la citada Sentencia que sólo en el momento de la presentación de la hoja de aprecio se  
entiende  iniciado  el  expediente  y  ejercitado  el  derecho,  siendo  este  el  momento  que  determina  la  
legislación de aplicación que en ese instante el que se encuentre vigente:

“En estas circunstancias resulta justificada la apreciación de la Sala de instancia sobre la normativa  
aplicable, en cuanto es la normativa vigente al momento de ejercitar el derecho la que delimita el alcance  
del mismo y que en este caso era la Ley 9/1999, de 13 de mayo, de Ordenación del Territorio de Canarias  
EDL 1999/61829, texto refundido aprobado por Decreto Legislativo del Gobierno de Canarias 1/2000, de 8  
de mayo, cuyos arts. 137 138 regulan la ejecución de los sistemas generales, norma que se publicó el día  
15 de mayo y entró en vigor al día siguiente, en todo caso CON ANTERIORIDAD A LA PRESENTACIÓN  
del escrito de 11 de septiembre de 2000, por el que el recurrente FORMULA SU HOJA DE APRECIO  
dando inicio al procedimiento expropiatorio, siendo significativo que en el propio escrito se invoca el art.  
138 del referido Decreto Legislativo 1/2000, junto al art. 69 de la Ley del Suelo EDL 1992/15748 de 1976,  
y que en el escrito de 19 de diciembre de 2000 dirigido al Jurado, ya invoca únicamente el citado art. 138  
como fundamento para solicitar del  mismo la fijación del  justiprecio,  con lo que se está invocando la  
aplicación de tal normativa autonómica.”

Jurisprudencia asumida también por los Tribunales de Justicia de las Comunidades Autónomas, 
entre otras, la  Sentencia del Tribunal Superior de Justicia de Canarias (sede Las Palmas) Sala de lo 
Contencioso-Administrativo,  sección. 2ª, de 14-5-2010, nº 82/2010, recurso nº 22/2008, Ponente: Ilma. 
Sra. Dª Inmaculada Rodríguez Falcón, (EDJ 2010/272182):

“El Tribunal Supremo en sentencia de fecha 10 de enero de 2009 fija con claridad la importancia  
de esta fase previa de advertencia a la Administración a los efectos de dilucidar si  empieza  o no la  
expropiación por ministerio de ley el escrito inicial de advertencia dirigido a la Administración, transcurrido  
el plazo de cinco años desde la entrada en vigor del planeamiento, CONSTITUYE EL ANUNCIO DEL  
PROPÓSITO  DE  EJERCITAR  EL  DERECHO  PERO  NO  SU  EJERCICIO,….En  estas  circunstancias  
resulta justificada la apreciación de la Sala de instancia sobre la normativa aplicable, en cuanto es LA  
NORMATIVA VIGENTE AL MOMENTO DE EJERCITAR EL DERECHO LA QUE DELIMITA EL ALCANCE  
DEL MISMO.”

Y la Sentencia del Tribunal Superior de Justicia de Aragón Sala de lo Contencioso-Administrativo, 
sección. 2ª, de  12-1-2004, nº 23/2004, recurso nº 641/2000, Ponente: Ilma. Sra. Dª Natividad Rapún 
Gimeno EDJ 2004/126477:

“De lo expuesto se desprende que, en la fecha de INICIO DEL EXPEDIENTE DE JUSTIPRECIO,  
es decir, CUANDO LA ACTORA PRESENTÓ SU HOJA DE APRECIO, estaba en vigor, no el artículo 69  
del TR de 1976 sino el artículo 119 de la Ley Urbanística de Aragón que reduce el plazo para practicar la  
advertencia sobre la intención referida al Ayuntamiento de cinco a cuatro años y la fecha de inicio del  
expediente de referencia de dos años a seis meses. Cuando la actora advierte al Ayuntamiento de su  
intención de iniciar  el  expediente  expropiatorio,  mediante  escrito  de 18 de noviembre de 1997,  debe  
esperar al menos dos años para que pueda incoarse por ministerio de la ley, pero ocurre que, cuando  
entra en vigor la Ley Urbanística de Aragón, 7 de abril de 1999, dicho plazo no había transcurrido por lo  
que debe entenderse que, LA NUEVA REGULACIÓN LE AFECTABA a estos efectos sin que en modo  
alguno pueda deducirse la solución contraria del contenido de las disposiciones transitorias contenidas en  
dicho texto legal.”

Conforme a la anterior doctrina jurisprudencial, el inicio del expediente expropiatorio se produce 
con la presentación de la hoja de aprecio y la legislación aplicable es la vigente en ese momento. 

Por lo que resulta de aplicación al supuesto actual la LOTUP, que como ha quedado expuesto, 
exige en su art. 104, 6 el transcurso del plazo de cinco años desde la adquisición de la finca para poder  
anunciar el inicio del expediente expropiatorio, plazo que en este caso aún no ha transcurrido. 
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D.-  Dada  cuenta  asimismo  que  la  finca  de  la  que  se  ha  anunciado  el  propósito  de  iniciar 
expediente de justiprecio por ministerio de ley constituye un tramo viario de la C/ Maestro Serrano que se  
encuentra urbanizado y abierto al uso público, además de dar servicio a las  parcelas recayentes a la 
misma.

Por lo que hay que entender que la finca constituye el ámbito vial de servicio de las referidas  
parcelas,  a  cuyo  cargo  debe  obtenerse  la  misma  por  ser  de  cesión  obligatoria,  lo  que  excluye  la  
expropiación  como  modo  de  obtención,  de  conformidad  con  el  art.  104,  1  de  la  LOTUP,  que  sólo 
contempla “la expropiación de terrenos dotacionales que no hayan de ser objeto de cesión obligatoria,  
por  no  resultar  posible  la  justa  distribución  de  beneficios  y  cargas  en  el  correspondiente  ámbito  de  
actuación, continuo o discontinuo”..

 
En este caso, la cesión corresponde a los titulares de los inmuebles con fachada al tramo viario 

señalado, en contraprestación por el aprovechamiento urbanístico asignado a las parcelas y como cesión 
mínima exigida en la legislación urbanística, tanto la vigente en la fecha de la solicitud de inicio de la 
expropiación –LUV 16/2005- como en la vigente en la actualidad -LOTUP 5/2014-.

Así, el art. 55, 2, c) de la LUV 16/2005, que disponía:

“c) En suelo urbano consolidado, en defecto de previsión expresa del Plan , integrará el área de  
reparto cada solar, o en su caso, cada parcela de destino privado, junto con el suelo dotacional  
colindante que le confiere la condición de solar o que sea preciso para dotarle de ella mediante su  
urbanización.”

Y completando lo anterior, el art. 56, 6 de la misma LUV 16/2005 señala:

“6. En todo caso, y aun cuando el Plan no lo exprese, el aprovechamiento tipo comporta para  
toda parcela  urbana un excedente  respecto a  su aprovechamiento  objetivo que permita  la  
cesión gratuita de suelo dotacional colindante necesario para dotarla de la condición de solar, con  
el que formará área de reparto.”

En el mismo sentido, el vigente  art. 76 de la LOTUP señala, para las parcelas no incluidas en 
ámbitos de gestión delimitados desde el propio plan, y sin perjuicio de su posterior inclusión, lo siguiente:

 
“1.  Las parcelas sujetas a actuaciones aisladas, siempre y cuando el plan o su modificación no  

establezca un incremento del aprovechamiento objetivo, forman área de reparto junto al ámbito de  
su vial de servicio, que es el terreno adyacente necesario para dotarlas de la condición de  
solar, o la parte proporcional de él  .”

Vemos así como nuestro ordenamiento urbanístico contempla la cesión del ámbito vial obligatoria 
a cargo de los titulares de las parcelas recayentes al mismo.

Y así  lo ha declarado también la  jurisprudencia,  citando a modo de ejemplo la  Sentencia  del  
Tribunal Supremo, sala 3ª, sección 6ª, de fecha 20 de marzo de 2007 (rj  edj 2007/18129),  en la que 
confirma la desestimación de una petición de incoación de expediente de expropiación respecto de un 
tramo viario por ser de cesión obligatoria: 

TERCERO.- “… conviene señalar que la cesión de terrenos para viales, a la que ya se refería la  
primitiva  Ley del  Suelo EDL 1992/15748 de 1956(art.  114),  se establece como una carga de los  
propietarios  del  suelo  urbano  y  urbanizable  programado  (arts.  83.3.1º  Y  84  TRLS  de  1976),  
refiriéndose el art. 20 del Real Decreto Legislativo 1/1992, de 26 de junio EDL 1992/15748, al deber  
de ceder los terrenos destinados a dotaciones públicas y señalando los arts. 14 y 18 de la Ley 6/98,  
de 13 de abril EDL 1998/43304, entre los deberes de los propietarios de suelo urbano y urbanizable, la  
cesión obligatoria y gratuita de todo el suelo necesario para los viales, espacios libres, zonas verdes y  
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dotaciones públicas de carácter  local  al  servicio  del  ámbito  de desarrollo  en el  que sus terrenos  
resulten incluidos.

Dicha cesión de suelo, como carga urbanística de los propietarios, se integra en la necesaria y  
equitativa distribución de beneficios y cargas entre los afectados y se plasma en la correspondiente  
ejecución del  planeamiento,  o  dicho en palabras del  art.  124 del  TRLS de  1976,  será  objeto  de  
distribución justa entre los propietarios, juntamente con los beneficios derivados del planeamiento, en  
la forma que libremente convengan mediante compensación o reparcelación. En el mismo sentido, el  
art. 20.1 del Real Decreto Legislativo 1/1992 EDL 1992/15748 refiere el cumplimiento de tal deber de  
cesión  de  terrenos  a  la  garantía  de  distribución  equitativa  de  los  beneficios  y  cargas  entre  los  
afectados a través de la ejecución del planeamiento.

Así se refleja en la sentencia de 22 de diciembre de 2001, según la cual: "es claro que esta cesión  
gratuita,  constituye  una  carga  impuesta  al  propietario,  como  contraprestación  a  los  beneficios  
reportados por acción urbanística, pero al quedar privado el interesado del terreno de su propiedad,  
por  la  cesión  gratuita,  que  tiene  por  exclusiva  finalidad  su  destino  a  viales,  ello  ha  de  tener  la  
adecuada compensación del beneficio correspondiente en la ejecución del planeamiento, de acuerdo  
con el principio de justa distribución de tales cargas y beneficios ya referido".

Se trata, por lo tanto, de una obligación legal impuesta al propietario del terreno en razón del  
planeamiento urbanístico,  que se  plasma en las  correspondientes actuaciones  de ejecución  y  se  
integra en la equitativa distribución de beneficios y cargas entre los afectados en la unidad o ámbito de  
ejecución de que se trate.”

E.- En cuanto al órgano competente para la adopción del presente acuerdo, cabe señalar que el  

art. 104 de la Ley 5/2014, de 25 de julio, de la Generalitat, de Ordenación del Territorio, Urbanismo y 

Paisaje,  de  la  Comunitat  Valenciana  -LOTUP,  regula  el  derecho  de  los  ciudadanos  a  exigir  al 

Ayuntamiento la iniciación del expediente de justiprecio, cuando transcurran cinco años desde la entrada 

en vigor del plan sin que se lleve a efecto la expropiación de terrenos dotacionales que no hayan de ser 

objeto de cesión obligatoria, por no resultar posible la justa distribución de beneficios y cargas en el 

correspondiente ámbito de actuación, continuo o discontinuo, expediente que deberá iniciarse en el plazo 

de dos años desde el  anuncio  ante  el  Ayuntamiento de la  intención de iniciar  dicho expediente  de 

justiprecio.

Toda  vez  que  estamos  ante  una  cuestión  que  no  es  más  que  el  ejercicio  de  la  potestad 

expropiatoria, es el Estado quien ostenta la legislación para regular dicha materia, y, por tanto, debemos 

remitirnos a la normativa aplicable en materia de expropiaciones, esto es, la Ley de 16 de diciembre de 

1954 y su Reglamento, aprobado por Decreto de 26 de abril de 1957.

Así, el  art. 2.1 LEF prevé que la expropiación forzosa sólo puede ser ejercida por el Estado, la 

Provincia y el Municipio. En relación a dicha previsión, el art. 3.4 RLEF prevé que:

"Cuando  expropie  la  Provincia  o  el  Municipio,  corresponde,  respectivamente,  a  la  Diputación  

provincial  o  al  Ayuntamiento en  pleno,  adoptar  los acuerdos  en materia  de expropiación  que  

conforme a la Ley o a este Reglamento tengan carácter de recurribles en vía administrativa o  

contenciosa. En los demás casos, la representación de estas entidades corresponde al Presidente  

de la Diputación y al Alcalde, sin perjuicio de la competencia del Gobernador civil en el supuesto  

regulado por el artículo 18 de la Ley general. Estos principios no serán de aplicación en cuanto las  
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normas de régimen local o de urbanismo, a que se refiere el art. 85 de la Ley, establezcan criterios  

especiales de competencia."

Dado que la legislación aplicable en materia de régimen local, que actualmente se centra en el  

contenido  de  la  Ley  7/1985, de  2  de  abril,  Reguladora  de  Bases  de  Régimen  Local,  no  prevé 

especialidad alguna en la materia y, al entender que el anuncio del ciudadano puede ser susceptible de 

desestimación por parte del Ayuntamiento, decisión que revestiría la forma de acto administrativo y, por 

tanto, ser firme en vía administrativa y, por ende, recurrible, entendemos que el órgano competente de la 

administración municipal para desestimar la solicitud de expropiación por incumplimiento de plazos sería 

el Pleno de la Corporación, por aplicación del art. 3.4 RLEF.

F.- Mediante resolución de la Alcaldía de tres de julio de dos mil quince, se delega a D. Ricardo 
Requena Muñoz, Concejal delegado del Área de Urbanismo i Medio Ambiente, la facultad de resolver 
mediante actos administrativos que afecten a terceros, en la materia de urbanismo.

Sobre la Base de los anteriores Antecedentes y Fundamentos jurídicos, el Pleno acuerda:

PRIMERO.- Rechazar la solicitud de inicio de determinación de justiprecio formulada por la SAT 
HERMANOS CARRERES BALLESTER en fecha 27 de febrero de 2014 en relación con la finca registral 
número 636 de Canals, por no cumplirse los requisitos establecidos en el artículo 104, 1 y 6 de la Ley 
5/2014, de 25 de julio, de Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje de la Comunidad Valenciana 
(LOTUP) para instar  el  derecho a la expropiación rogada o por  ministerio  der  ley,  y  ello  por los dos 
siguientes motivos:

1º) Por incumplimiento del plazo de cinco años, a contar desde la adquisición de la finca. 

2º) Por constituir la finca 636 el ámbito vial de servicio de las parcelas recayentes al tramo viario 
conformado por la mencionada finca, siendo por tanto de cesión obligatoria a cargo de las mencionadas 
parcelas. 

SEGUNDO.- Dar traslado de esta Resolución a los interesados en el expediente, con  advertencia 
de que contra el presente acuerdo, que es definitivo en vía administrativa, puede interponerse de forma  
optativa y no simultánea uno de los siguientes recursos: 

a)  Recurso  de  reposición,  que  deberá  interponer  ante  el  mismo  órgano  que  ha  dictado  la 
resolución, en el plazo de un mes contado a partir del día siguiente a aquél en el que haya recibido la  
presente notificación, con los requisitos exigidos en el artículo 110 de la Ley 30/1992, de 26 de noviembre, 
y de conformidad con lo que determinan los artículos 116 y 117 del mismo texto legal.

La resolución de este  recurso deberá serle  notificada en el  plazo  de un mes,  y  contra  dicha 
resolución expresa, podrá interponer recurso contencioso administrativo en el plazo de dos meses a contar 
desde la notificación. En el caso de no recibir notificación de la resolución del recurso de reposición en el  
plazo de un mes desde su interposición, deberá entenderlo desestimado por silencio administrativo y, en 
este caso, podrá interponer recurso ante la jurisdicción contencioso administrativa en el plazo de seis 
meses.

b) Recurso ante la jurisdicción contencioso administrativa que deberá formular en el término de 
dos meses a contar desde el día siguiente al de la recepción de la presente notificación ante los Juzgados  
contenciosos administrativos de Valencia. 

Todo  ello,  sin  perjuicio  de  que  por  los  interesados  se  decida  usar  otra  vía  de  recurso  que 
consideren oportuno. ”
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7.- ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I 91.4 DEL ROF).

El Sr. Alcalde pregunta si algun Grup per raons d'urgència desitja sotmetre a la consideració  
del Ple algun assumpte no compres en l'orde del dia, no plantejant-se cap.

Per l'Alcaldia, després del tractament del assumpte del punt 7 de l'orde del dia de la sessió, 
sent les 21:25  hores del dia  vint-i-huit de gener de dos mil setze, s'acorda una interrupció per uns 
minuts per a descans dels assistents i procedir a fotocopiar els precs i preguntes presentats pels 
regidors, continuant la sessió a les 21:31 hores del mateix dia.

8.- DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA,  D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F.

El Sr. Alcalde, en compliment del que diu l’art.  42 del ROF, manifesta que s’han posat a 
disposició dels Srs. Regidors les resolucions adoptades des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat.

9- DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 
PER  DELEGACIÓ  DEL  PLE  MITJANÇANT  ACORD  DE  DATA  14-07-15, D’ACORD  AL  QUE 
DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F. 

El Sr. Alcalde, en compliment del que diu l’art.  42 del ROF, manifesta que s’han posat a 
disposició dels Srs. Regidors els acords adoptats per la Junta de Govern Local per delegació del Ple 
des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat. 

10.- PRECS I PREGUNTES.

10.1. PREGUNTA Nº 1 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS, RELATIVA A TALA 
DELS ARBRES AVDA. JAUME I
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El Sr. Alcalde manifesta que és possible que en el cos de la pregunta, est la resposta també. 
És veritat  que cal  explicar a la gent que si  aquesta obra s'ha fet amb premura la pressa ens la 
marcava com, ja s'ha dit, la Diputació que només ens va donar 10 dies per a prendre una decisió.  
Havia de ser ràpid i urgent, sinó podíem posar en perill una subvenció molt gran per al poble. L'equip 
de govern es va reunir i va decidir fer les dues obres que en circumstàncies normals, pel volum de la 
quantitat de diners, no s'hagueren pogut fer i pel tema que ja teníem molt avançat els projectes en el 
Departament d'Urbanisme. És veritat que res he de dir quant al procediment legal que s'ha seguit, és  
un procediment polit, s'ha seguit la legalitat de manera escrupolosa, si s'ha tractat en comissió o no és 
perquè s'havia de tractar o no d'acord amb la Llei i per tant per aqueixa qüestió no hi ha cap dubte. És 
veritat  que no s'ha pogut donar participació a la ciutadania.  És veritat ho reconeixem. També és  
veritat que no han sabut informar, que no han sabut vendre el que anàvem a fer, perquè s'ha parlat  
molt d'aquest tema, durant aquesta última setmana, de la tala, que no és tala sinó que és un trasllat  
dels arbres a altres llocs. O siga, que es fa un trasplantament, i aquest trasplantament i aquesta tala  
vénen avalades per dos informes tècnics. Un en la casa en el mateix Departament de Medi ambient, 
pel  tècnic  de  Medi  ambient,  i  un  altre,  arran  d'una  pregunta  que  va  fer  el  Partit  Popular,  s'ha 
encomanat a un assessor extern i ens ha fet l'informe que teniu a la vostra disposició, no hi ha cap 
problema a traslladar-ho. Jo crec que es parla molt de la participació, és veritat que a causa de la  
premura calia  decidir  que actuacions es feien.  Vam haver  de decidir-nos  per  aquestes dues,  és 
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veritat. Però no és tota la veritat que no s'ha donat informació, açò no és cert. No és cert perquè s'ha  
dit en reiterades ocasions, diversos regidors d'aquesta taula van fer intervencions en la ràdio i es va 
dir. Estic convençut que en alguna comissió, en alguna reunió informativa encara que no es tractara, 
no es votara, es parlaria d'aquests dos punts. Tinc els meus dubtes, perquè jo no he estat, jo no vaig  
a les Comissions Informatives,  però estic  segur que açò s'ha tractat.  Però bé,  ho deixe en l'aire 
perquè  va  ser  en  el  mes de  desembre  i  no ho  recorde  i  a  més,  com dic,  no  estava  jo  en  les 
Comissions Informatives present. Però segur que tots ereu coneixedors perquè ho heu comentat, 
éreu coneixedors. Les Associacions Mediambientals eren coneixedores i ara us diré perquè. Si que és 
veritat que nosaltres no hem transmès la informació a la ciutadania, però tampoc ha vingut ningú a 
informar-se sobre el projecte. Que jo sàpia la gent del carrer, veïns de Jaume I, s'han interessat. Els 
comerciants,  per  exemple,  s'han  interessat.  I  els  comerciants  estaven  preocupats  també  per 
l'afectació d'aquesta obra als seus negocis. A mi mateix un comerciant em va preguntar si podia veure 
el  projecte  i  la  persona  ha  vingut.  Ahir  vam tenir  una  reunió  amb els  comerciants  i  almenys  5 
comerciants van dir que havien vingut a consultar el projecte i vore com afectava a la zona. Quant a 
les Associacions Mediambientals no és cert que no saberen que aquest projecte estava en marxa, 
perquè ens consta que a través de preguntes, se'ls havia preguntat si sabien que anàvem a fer una 
obra,  que anàvem a talar  els arbres,  i  evidentment el  projecte estava a la seua disposició no hi 
haguera hagut cap inconvenient a donar-ho i fins i tot una associació d'elles, no vull nomenar, no vull  
dir el nom, va tenir a la seua disposició i va estar exposant a la ciutadania, el dia 9 d'octubre, el  
projecte. Per tant  eren coneixedors que el  projecte estava en marxa.  L'obra està en marxa,  està 
adjudicada,  no  es  pot  parar,  demà hi  ha  una  reunió  a  la  qual  esteu  tots  convidats,  en  la  qual 
l'assessor mediambiental ens dirà perquè motius i perquè raons es fan aquestes actuacions quant als 
arbres, que una gran part d'ells estan afectats per malalties, per una mala gestió, una mala gestió que 
s'ha fet  durant  la  vida  d'aquests  arbres.  Molts  dels  arbres  tenien una podridura,  tenien perill  de 
trencaments. Tot açò està ben explicat en l'informe i, com dic, aquests arbres si estaven en aqueixes 
condicions era per un mal tractament quant a la cura d'aquestes espècies. Per tant, els arbres que 
anem a salvar són els que estan en bon estat. Evidentment el que si que tenim clar és que no ens  
passara una altra vegada, donarem informació més detallada, d'açò he de demanar disculpes, ja que 
no tinc cap inconvenient a demanar disculpes, en els pròxims projectes donarem més informació, 
donarem més participació a la ciutadania, perquè creiem que hem fallat, però la fallada ve justificat  
per les circumstàncies que venien donades quant a les característiques de les subvenció i, per tant,  
creiem que malgrat tot és un projecte que al final de tot estem parlant d'unes espècies, d'un tram 
d'arbres que van des del semàfor del parc Jaume I fins a abans d'arribar a José Molla, més o menys,  
aqueixos són els que van a trasplantar-se i talar-se els que estiguen en mal estat. Però al final de tot, 
al  final  de  l'obra,  anem  a  tenir  arbres.  Ja  s'ha  posat  en  el  projecte  que  siguen  arbres  d'unes  
característiques de gran port,  que siguen alts, que estiguen ja en un estat de cria avançat, per a 
minimitzar al màxim el temps que no gaudim d'ombra en aqueixa zona. I com dic, a partir de que es  
faça aquest projecte, la part de carretera que esta plantada que tindrà ombra anira des del Mercat fins 
al  Poliesportiu,  crec que augmentem en més del doble,  en més del doble,  la quantitat  d'ombra i  
d'espècies i  crec que açò és important per al nostre poble i  al final de tot crec que serà un bon 
projecte

10.2  PREGUNTA  Nº  2  DEL  GRUP  MUNICIPAL  REINICIEM  CANALS  RELATIVA  A 
INFORMACIÓ ALS CIUTADANS.
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El Sr. Alcalde manifesta que si que valorem crear alguna plataforma en aquest sentit, d'acord 
amb el que ens diga la Llei evidentment. Tenim el que tenim, tenim l'equip informàtic que tenim, tenim 
els mitjans electrònics i informàtics que tenim i, evidentment, en 6 mesos encara que et semble per a 
tu un temps molt llarg, per a fer un canvi d'aquest tipus és molt curt. No solament cal fer inversions en 
aparells electrònics i informàtics per a millorar la participació ciutadana i la transparència, sinó que a 
més cal explicar que tot açò ha d'estar reforçat per informes jurídics, ha d'estar dins de la legalitat i  
açò ho complica tot molt. A més cal fer expedients per a la contractació d'aquests recursos, d'aquests 
mitjans,  perquè  per  desgràcia  no  tenim  un  departament  informàtic  com  ens  agradaria  tenir. 
Evidentment només tenim una persona encarregada de la informàtica i és totalment insuficient. Jo tinc 
moltes  ganes  d'engegar  tot  açò,  perquè  és  un  tema  personal,  i  m'ho  cree  perquè  jo  treball  en 
l'Administració, m'agrada molt com funciona l'administració en la qual jo treball i crec que és un model 
a seguir i crec que aqueix és el model que nosaltres tenim la intenció d'aplicar ací. Model en el qual  
per exemple desapareguen els papers de damunt de la taula, model pel qual puga des de casa un 
presentar una instància, puga informar-se, tot açò necessita d'un procés i jo encara que es considera 
que 6 mesos és molt temps, jo estaria satisfet si quan acaba la legislatura podem gaudir d'un 30% de 
la idea que jo porte en el cap, un 30%, si pot ser mes doncs a mi m'agradaria que fóra el 100 %, 
evidentment, jo ho intentarés i  treballarem per a intentar que es puga de manera electrònica,  en 
definitiva és el que ens obliga la noves modificacions legislatives de procediment administratiu, obliga 
a tot açò, i per tant nosaltres hem de complir la norma, però ja et dic que em quedaria satisfet si al 
final de la legislatura poguérem avançar una mica.
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10.3.  PREGUNTA  Nº  3  DEL  GRUP  MUNICIPAL  REINICIEM  CANALS  RELATIVA  A 
NOTICIA DE APROVACIÓ DELS PRESUPOSTOS EN DIARI LEVANTE 

El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) s'incorpora a la sessió sent les 21:49 hores

El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) assenyala que jo no vaig a dir-li com ha 
d'enfocar la seua labor d'oposició, però per favor li demane que paraules com fer riure, mentides…..,  
les utilitzarà quan realment sàpia que són així. A vore, en el Ple el que es va dir és que la participació 
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ciutadana que s'havia fet per a aquell pressupost, no era el desitjat per l'equip de govern. Evidentment  
nosaltres volem i estem per la labor que la participació ciutadana siga molt major. Tampoc és que no 
s'haja produït cap participació ciutadana en l'elaboració de pressupostos, perquè vostè oblida i s'ha 
comentat  en les comissions,  que cada àrea recapta la documentació també de la ciutadania.  En 
cultura, per exemple, es parla amb les bandes, en esports es parla amb els clubs, açò també és 
participació ciutadana. També cal dir-li que si no s'ha començat a fer el desglossament del pressupost 
i  donar  la  informació  com  creiem  que  s'ha  de  donar  és  perquè  el  pressupost  no  està  aprovat  
definitivament,  hi  ha  una  impugnació  al  pressupost,  que  mentre  no  es  resolga  fa  que  aqueix 
pressupost este en suspens. Per tant, crec que no s'ha utilitzat de forma ni publicitària, ni electoralista 
el llibre de festes, crec que s'ha donat la informació del que hi havia. La veritat creiem que enguany 
s'han  donat  els  passos,  almenys,  perquè  la  participació  siga  major,  perquè  la  participació  dels 
representants de la ciutadania, que és vostè també, siga major, i per tant considerem que no és el 
100 % del que és desitjable en aquesta legislatura, però com ha dit el Senyor Alcalde abans en altres 
matèries, anem avançant a poc a poc. Ens agradaria també poder avançar més però també tenim una 
limitació molt gran en tema de personal i en tema d'infraestructures, que per desgràcia ens limita, no 
podem fer el que vostè ens demana, perquè ni tenim personal, ni mitjos tècnics per a fer-ho. De totes  
les formes li agraïsc el suggeriment que es trau de la pregunta i es començarà a millorar en aqueix 
sentit.

10.4.  PREGUNTA  Nº  4  DEL  GRUP  MUNICIPAL  REINICIEM  CANALS  RELATIVA  A 
CONVIDATS A LA FESTA.
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La Sra. Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals) manifestant que la contestació de 
quina és la quantitat de reducció de convidats, la quantitat exacta no me la sé, no sé si són 7, 8, 9 o  
10 persones, però si que ho sabem per les taules, llavors ja et contestaré exactament quin és la 
quantitat de persones que són. Vull dir que si havien 5 taules i ara hi ha 4, evidentment s'ha reduït. I 
sobre la politització de la festa, simplement dir que no són càrrecs polítics, són càrrecs institucionals,  
són els representants de les institucions, efectivament si són de partits polítics, però jo crec que en 
aquest cas vam fer una reunió, una convocatòria, perquè estiguera obert a tots els que vosaltres 
vulguereu convidar. La gent per protocol, igual com al nostre Ajuntament tenim unes invitacions, el  
poble ha de respondre a aqueixes invitacions i en aquest cas la festa és d'interès autonòmic turístic, i  
açò comporta que els mitjans de comunicació es fan rao de la nostra festa i la gent vol participar i  
conèixer-la. Es veritat que a més passa una cosa i és que moltes institucions i molts càrrecs polítics  
com tu dius són nous, llavors que menys que conèixer la festa, i aquest equip de govern de fet, ha 
hagut d'asseure's  i  rebutjar invitacions o ordenar-les,  per a fer com si  diguérem uns graons,  uns 
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graons  de,  anem a  vore,  a  l'any  que  ve  uns  altres,  a  l'altre  que  ve  uns  altres,  perquè  no  es 
amuntegara ací doncs moltes persones. En aquest cas jo crec que és molt positiu per a Canals, que 
vinguen càrrecs institucionals, ja no per aconseguir coses, no, simplement, perquè aqueixos càrrecs 
institucionals porten mitjans de comunicació i a més ens fan grans a nosaltres, i açò sempre a l'hora 
d'agendes, a l'hora de fer peticions, ens posen cara i jo crec que açò per al poble és molt positiu.

10.5 PREGUNTA  Nº  5  DEL  GRUP  MUNICIPAL  REINICIEM  CANALS  RELATIVA  A 
REGIDOR 18.
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La Sra. Suárez González (del Grup Municipal Socialista) assenyala que a la pregunta 1, val 
dir que no és una mesura tancada, és una iniciativa nova, avui és la primera vegada que es va a dur a  
terme,  perquè una ciutadana a plantejat  una pregunta.  Crec que,  tant  a  Reiniciem com al  Partit  
Popular, sempre us he dit que qualsevol dubte, suggeriment, proposta que tinguéreu, dins de l'àmbit 
de  Medi  ambient  o  de  Participació  Ciutadana,  me la  podíeu  fer,  i  sempre  que  he  pogut  us  he 
contestat. No us he avisat, no, és una iniciativa que prenc jo, simplement vaig informar a l'equip de 
govern i la porte avant. Si us havia d'haver avisat, com no tinc tècnic en l'àrea, doncs tampoc ho 
sabia, ho sent. Es una iniciativa amb uns requisits curts, tampoc crec que hi haja molt que explicar.  
Respecte a  dificultar  a  la  ciutadania,  tenim la  via  que sempre  ha existit  que són les  instàncies, 
qualsevol ciutadà pot presentar una instància i  li  serà contestada. Amb açò més que dificultar es 
pretén que la gent acudisca als plens i que conega l'activitat política, llavors per açò volem que la gent 
les present i que vinga i que les llija. Si volem que les presente des de casa i després se li conteste, 
està la instància que sempre ha estat, El que volem ací és que la gent vinga als plens i conega 
l'activitat política dels plens. Respecte a la tercera, açò l'he de consultar amb els tècnics. El tema de 
preguntar una vegada alçada la sessió és potestat d'Alcaldia, llavors amb açò el que es pretén una 
mica és que directament la gent puga preguntar, sense que l'Alcalde haja de dir si sí o si no, però bo 
a aquesta pregunta et contestaré per escrit perquè ja et dic és una qüestió tècnica. Respecte a la  
plataforma, de moment ni tenim mitjos tècnics ni tenim mitjos humans, però gràcies per la proposta, la 
tindrem en compte. I l'última no és que l'oposició sàpia o no sàpia, és que les preguntes que es 
presenten de moment les coordine jo perquè no tinc tècnic de participació, aniran directament al  
regidor delegat, és més avui hi ha una pregunta que va a un Regidor de Benestar Social i la resta de  
l'equip de govern no la sap perquè l'ha de contestar ell. De tota manera ja dic, és una iniciativa que 
comença ara, si considereu que les preguntes us les he de passar a l'oposició, perquè ho sapieu 
encara que la conteste el Regidor corresponent, no tinc cap problema als portaveus el dia abans 
enviar-li-la per Email, totes aquestes preguntes i ja està. Gràcies.

El Sr. Alcalde manifestant que de totes maneres, el registre és públic, qualsevol Regidor pot 
acudir al registre i mirar les preguntes que hi han. O siga no hi ha cap problema i m'agradaria aclarira 
una cosa que no ha dit Claudia i que és important i és que abans solament es parlava dels punts de 
l'ordre del dia. Ara s'obri a qualsevol. 

La Sra. Suarez Gonzalez manifesta que ja estava en la pregunta, ell ja ho ha dit. Per açò no 
ho he dit. 

El Sr. Tornero Soriano assenyala que a part de per registre també es poden presentar les 
preguntes per correu, i jo l'accés a correu no ho tinc. 

El Sr. Alcalde manifestant que segurament si va per correu es registrara, 

El Sr. Tornero Soriano assenyala que per correu electrònic?

El Sr. Alcalde manifestant que clar, al final es registren, es reben per correu electrònic i es 
registraran.

El Sr. Tornero Soriano assenyala que açò no ho diu en la proposta i per tant no puc saber-
ho 

El Sr. Alcalde manifestant que conforme, tot document es registra.

10.6. PREGUNTA Nº 6 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS RELATIVA A L’ACTA 
DEL JURAT DE LA PORTADA DEL LLIBRE DE FESTES
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La Sra. Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals) manifestant que ací crec que hi ha 
un error perquè l'acta es va llegir el mateix dia que es va fer la inauguració i de fet crec que tu estaves 
allí, però bé. Va començar l'acte i José Antonio va llegir l'acta i després va dir unes paraules el Sr. 
Alcalde on va comentar que per primera vegada en el jurat es va convidar als festers, formant part  
d'aqueix jurat, ja que d'alguna forma la imatge del llibre de festes, és la imatge de la seua festa. 
M'acaba de comunicar el meu tècnic que es va dir en la ràdio també l'acta, que tal vegada, igual no es  
va publicar en la web, però que l'expedient està a casa Don José i es pot vore i que si efectivament és  
un error que no es va publicar en la web, la pujarem demà mateix, ací no hi ha cap problema. 

El Sr. Tornero Soriano assenyala que el que es diu és que no es va penjar, no que no es va 
llegir, és veritat que jo estava allí. El que ens diuen és que ell no va poder anar a la presentació, i no  
es va penjar l'acte. 

La Sra. Ibañez Belda manifestant que doncs ha sigut un error, demà ho penjare.

10.7. PREGUNTA Nº 7 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS RELATIVA A TAXA 
DE FEM
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La  Sra. Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis) manifestant que evidentment és 
una de les premisses que tinc i que tenim entre tots perquè no oblidem que jo represente al poble de  
Canals i les seues pedanies i és una de les coses que van a tenir-se en compte. Es veritat que el  
tema de la  taxa  del  fem moltes vegades també ho encarim per  una manca de comunicació.  La 
comunicació no arriba, moltes vegades la gent no sap que es fa una vegada tira la borsa al contenidor  
i evidentment s'ha de fer ací un treball de reeducació, entre altres coses. Hi ha moltes coses que  
avançarem,  les  reunions  les  faré  amb  vosaltres  i  entre  tots  i  totes  decidirem.  Evidentment  la 
ciutadania també serà testimoni i estic disposada a anar a la Ràdio o on faça falta. Evidentment és  
una de les coses, perquè hem de vetlar pels nostres interessos també, gràcies.

10.8.  PREGUNTA  Nº  8  DEL  GRUP  MUNICIPAL  REINICIEM  CANALS  RELATIVA  A 
FOMENT DEL RECICLAGE

La  Sra. Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis) manifestant que evidentment el 
tema dels espais de Ecoparque no s'aprofita com haguera de ser. Es una de les coses que hem estat 
parlant. El tema d'incentivar també és una de les coses que no puc avançar encara. Però si que va ha 
tenir-se en compte. Per exemple, en pobles ja com Peñiscola s'esta fent i funciona, funciona molt bé. 
L’altre tema serà la meua companya Claudia la que caldria explicar-vos una mica. Gràcies.

La Sra. Suárez González (del Grup Municipal Socialista) assenyala que ella porta els residus 
urbans i jo porte el reciclatge. Respecte al de pobles envejables no hi ha hagut cap pla establit sobre 
el reciclatge. Ecovidrio ens ho va oferir perquè un dels requisits era que en els mesos de desembre,  
gener i febrer, els pobles, a part del nada,l tingueren unes festes i llavors nosaltres tenim Sant Antoni 
al gener. Tots els pobles que s'han triat de la província és per açò. A l'estiu van fer una campanya 
però era per a les zones costaneres. Llavors nosaltres ens van plantejar l'oferta i vam dir que d'acord. 
Per cert, aprofite per a dir que encara estem concursant fins a finals de febrer. I respecte al tema dels 
incentius per al reciclatge, juntament amb serveis municipals, si que estem pensant ja i posant-nos en 
contacte  amb  les  empreses,  amb  les  quals  ara  treballem,  siga  Ecovidrio  siga  Teslinca,  els  olis 
reciclats,  per  a  vore  de  que  manera  podem  incentivar.  També  tenim  una  partida  exclusiva  de 
conscienciació del reciclatge però de moment Ecovidrio ens ha llançat aquesta campanya i després ja 
nosaltres  intentarem  des  de  l'Ajuntament  altres  campanyes.  Sempre  estem  oberts  també  a 
campanyes que arriven per part de les Empreses.

10.9 PREGUNTA Nº 9 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR RELATIVA ALS 25€ D’AJUDA 
PER ELS ALUMNES.
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El  Sr.  Orea  Pedraza (del  Grup  Municipal Socialista)  assenyala  que  pel  que  fa  al  tema 
econòmic, dir que si que és veritat que es va acordar en un moment determinat el pagament de 25 
euros per alumne, en un moment en què la Conselleria no pagava l'ajuda de llibres, no donava cap 
ajuda a l'alumnat. Evidentment en un procés com el qual hi ha ara on s'estan pagant ja, de fet a  
Canals ja ha pagat la primera part de la Xarxa Llibres, de moment aqueixa ajuda de 25 euros no s'ha  
abonat perquè aquesta incloeu, dins de les ajudes que la Xarxa llibres ja contempla. Per tant s'ha 
pagat en part perquè aquesta dins del concepte de Xarxa llibres, quant s'ha pagat, doncs ja s'ha 
pagat la primera part de Xarxa Llibres per part de l'Ajuntament de Canals, sinó record malament el 
dilluns dia 18 es va fer front al pagament massiu de totes les ajudes de tots els alumnes de Canals. El  
que si que he de rectificar és que el Partit Popular no deixe 0 euros de dubte bancari, vostès han de  
saber que realment hi ha dos prestem bancaris pendents de pagament que s'amortitzaren conforme 
estan establits en els seus contractes, però no és veritat que hagen 0 euros de deute bancari.

La  Sra. Bononad Martínez assenyala que m'ha de disculpar però no m'ha contestat a la 
pregunta. S'ha pagat per material els 25 euros?. Vostè està parlant dels llibres, jo estic parlant del  
material que no té res a vore amb els llibres. S'ha pagat el material?. Aquesta és la pregunta, ja està. 
Pregunta, contestació.

El  Sr. Orea Pedraza manifestant que no vull  entrar en debat, perquè pense que no és un 
debat. Jo pense que li he contestat. Jo crec que li he contestat perquè el que li he dit és que es va 
aprovar en un moment donat una ajuda de 25 euros, que avui en dia eixe concepte ja esta dins del  
que és Xarxa Llibres. 

El Sr. Alcalde assenyalant que jo crec que un llibre forma part del material escolar, per tant, 
els tècnics ens van dir que es podria, eixos diners que estaven ací consignats com diu la Regidora, 
doncs que ja formava part de la subvenció. Però bé, té la paraula si vol explicar-ho una mica, Ricardo 
Requena, que ell no ha parlat.

El  Sr. Requena Muñoz (del  Grup Municipal Gent de Canals) manifestant que no he vist la 
resta de preguntes. No se si hi haurà alguna pregunta, algun prec, ... El que tire de menys avui és una  
enhorabona a l'Equip de Govern, a la Corporació en general. Una gratitud als funcionaris de la casa,  
als  treballadors,  als equips directius de totes les escoles públiques i  concertades de Canals,  als  
Instituts, pel treball tan eficaç que s'ha fet al capdavant de Xarxa Llibres. El dia 15 de gener, el dia 15 
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de gener es va ordenar el pagament i el dia 18, depenent de les Entitats bancàries on estigueren  
domiciliades,  la qüestió és que passades les festes de Sant Antoni,  les 1025 sol·licituds escrites 
excepte 3 que van ser denegades, és a dir 1025 sol·licituds van rebre una quantitat aproximada de 
97.000 euros, repartides evidentment cadascun en la part proporcional. Avui era un motiu mes que 
evident per a donar la gratitud, si no a la Regidoria d’Educació perquè potser no estem acostumats a 
agrair a la Regidoria d’*Educació el seu treball, si almenys a l'Equip de Govern, i si no a l'Equip de 
Govern a l’Ajuntament, i  si no, perquè a voltes no és políticament correcte agrair al polític el seu 
treball,  almenys als treballadors que molts d'ells desinteressadament. Perquè cal recordar que els 
membres de les AMPAS i molts docents, i molts directors han dedicat moltes hores perquè en qüestió  
de 18 dies o 20 s'engegara el procediment. Perquè hem de tenir en compte i hem de recordar que les 
1023, 1026 sol·licituds s'han introduït a mà per gent de la casa, i dues vegades, i que amb tot açò, i  
en la situació que té Canals, dóna treball en els departaments. Que començara tot al desembre i que 
finalitzara en l'últim registre, no vaig a dir data per a no equivocar-me, però pràcticament en nadal, i  
que el 15 de gener tenint els dies festius i els dies que com tots sabeu els que esteu ací i els que 
esteu a casa, els moscosos, i que amb tot açò poguera eixir el dia 15 de gener, avui era per a un 
gràcies i no per a parlar de si hi ha 25 més o hi ha menys. Crec que avui no tocava açò. També  
haguera pogut agrair-se, igual que es va agrair en el Consell Escolar que es va celebrar aquesta 
setmana pels membres del Consell, eixe treball. De fet es va agrair aqueixa labor i es va agrair també 
la multitud d'activitats que des de la Regidoria d’Educació s'estan portant a va acabar. Era una de les  
peticions, almenys per la meua banda, d'aquests 8 anys anteriors. Imaginar-vos si ha canviat l'activitat 
didàctica i curricular de la Comunitat Educativa de Canals, que en la valoració del primer trimestre, la  
valoració del  Consell  Escolar  de l'altre dia,  tots van demanar que menys coses,  menys activitats 
perquè la saturació és tremenda i jo els vaig dir que ojala tots els trimestres del curs d'ací al 2019, que 
deixe la Regidoria, siga per a dir que pare ya, que estem saturats. Parlava Claudia del reciclatge, 
arrant d'una pregunta d'un grup de l'oposició. Tenim activitats conjuntes en els Serveis Municipals i 
amb Medi ambient per a treballar en l'escola i  podria estar així,  com molt bé apunta Celia al Sr.  
Alcalde, ....que no m'he de anar, però com avui no em preguntaven res i creia que, no se si, no se si a  
més de donar l'enhorabona a la Regidoria d’Educació i a tots els seus membres. A part del tema del  
Consell Escolar, ha eixit en premsa aquesta setmana el tema de l'Institut. M'espere, no dic res de 
l'Institut, perquè igual segurament hi ha un prec més endavant donant l'enhorabona o agraint el treball  
de l'Ajuntament.

El  Sr. Alcalde assenyalant que jo he de felicitar també el treball fet pels treballadors de la 
casa, pels funcionaris, perquè hem aconseguit ser, sinó el primer poble de tot el país que ha pagat  
aquesta  ajuda  de  Xarxa  Llibres,  hem  sigut  dels  primers.  I  tot  açò  ha  sigut  possible  gràcies 
efectivament per la gestió, per la gestió que ha fet Ricardo Requena, en aquest assumpte, i sobretot 
pel  treball  de  moltes  persones,  del  departament  jurídic,  de  la  Secretària,  d'Intervenció,  de  les 
persones que s'introduït dues vegades tots aquests expedients i per tant m'agradaria agrair-ho i que 
constara en acta.

10.10. PREGUNTA Nº 10  DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR RELATIVA A INCIDENCIES 
APP CANALS
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La Sra. Suárez González (del Grup Municipal Socialista) assenyala que he estat mirant i hi 
ha algunes que estan ja acabades del mes de novembre ... Supose que vostè parla d'aqueix temps.  
Se que va vigilant vostè molt el tema de l'aplicació. Jo setmanalment em reunisc amb el gerent de la 
neteja, l'antic Regidor també ho feia, i també em reunisc amb tots els tècnics setmanalment, perquè el 
tècnic que porta la aplicació Canals en línia, també porta moltes coses. Jo intente reunir-me amb ell  
però a voltes s'ha fet una incidència i  no s'ha picat  com finalitzada. Evidentment els aclariments  
d'aquestes avaries pendents, jo personalment li cridaré per telèfon com en dues vegades ja he fet. La  
premissa que jo  vaig  dir  en l'anterior  plenari  era  humanitzar  els  serveis  municipals i  per  primera  
vegada s'està cridant personalment a les persones que elaboren una instància. Crec que les reunions 
setmanals i respondre personalment, és una de les premisses d'aqueixa humanització que jo vull fer. 
El tema dels excrements, dubte que estiguen 10 o 15 dies allí, més que res perquè es descomponen. 
L'aplicació de Canals en Línia, ve a mi però també va directament al tècnic. Supose que també és  
una mica de descoordinació que evidentment pot haver-hi quan el tècnic igual ho fa, per exemple el 
jardiner ho lleva i solament informa o al tècnic que pica se li passa, evidentment és una de les coses 
que jo vull organitzar millor, però si que setmanalment em reunisc amb el tècnic, en aquest cas Toni  
Simón .El tema dels contenidors igual. Ho porte bastant al dia el que passa és que nosaltres, sobretot 
tant en parcs i jardins com en la brigada, fem diguem una programació setmanal en la qual es fa un 
triaje. Es a dir, per exemple el tema de la tapa del fanal, la vam haver d'elaborar i realitzar els propis  
de la brigada, que van tindre que esperar a tenir unes quantes, per elaborar aqueixes tapes i posar-
les, perquè es van adonar que arran d'aqueixa incidència, van vore que havien més així en el poble.  
Jo li contestaré personalment..

10.11. PREGUNTA Nº 11 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR RELATIVA A SOL.LICITUT 
DPCIMENTACIÓ
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El Sr. Alcalde manifestant que donarem trasllat al Departament de Secretària i te es passara.  
No hi ha cap problema, s'hi haurà traspapelat  l'escrit o alguna cosa i no hi ha gens que amagar, és  
un informe del Consell Jurídic Consultiu i esta a la teua disposició, no hi ha cap problema.

10.12. PREGUNTA Nº 12 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR RELATIVA A ZONA HORTS
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El Sr. Sanchis Polop del Grup Municipal Gent de Canals) assenyalant que respecte a aquest 
tema he de dir que des del primer minut que entrem en aquest Ajuntament l'Equip de Govern es 
plantegem que aquest problema que tenen els veïns de la Zona de Horts s'ha de resoldre. Que hem 
fet?, doncs de moment hem fet alguna cosa que vostès no han fet, almenys en els últims 4 anys, que 
ha sigut reunir-se en el col·lectiu de veïns i sobretot traslladar les línies d'actuació i el que hem estat  
fent durant aquests 6 mesos. En aquests 6 mesos aquest equip de govern puc dir que ha avançat  
bastant en aquest aspecte i s'ha culminat en aquest paper que tinc ací, en aquest expedient, que és 
la contractació per la liquidació definitiva de la Zona Horts. Açò s'aconsegueix després d'analitzar la 
problemàtica i vore exactament els problemes puntuals que hi ha en cada parcel·la. Es va demanar 
un informe extern  a  una  empresa,  a  una consultora,  i  ens  va  posar  damunt  de la  taula  tota  la  
problemàtica que existeix en la Zona Horts i després d'analitzar-la aquest equip de govern el que va  
fer va ser demanar diversos pressupostos per a la liquidació, per escometre aqueix treball fora de la 
casa. Ací tenim una resolució d'Alcaldia del dia 13 de gener contractant els serveis per a fer aqueixa 
liquidació definitiva. Que que pense jo respecte a que si hi ha voluntat política?, doncs el que s'ha fet  
en aquest Equip de Govern en 6 mesos. Vostès ho haurien pogut fer, no dic en 4 anys però almenys 
en 1 any, jo crec que s'haguera pogut fer perfectament. El següent pas que hem fet, que ha sigut 
aquesta mateixa setmana perquè vegen que açò no para, ha sigut demanar al Registre Mercantil una 
nota simple de les més de 80 o 90 propietats que hi ha en la Zona Horts per a saber qui són els  
propietaris reals de cada parcel·la i poder començar i traslladar al buffet encarregat d'aquest treball 
perquè s'engeguen.  Açò és a hores d'ara,  aquesta mateixa setmana, com esta l'expedient  de la 
liquidació definitiva de la Zona Horts,

10.13. PREGUNTA Nº 13 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR RELATIVA A CARRIL BICI

El Sr. Alcalde manifestant que tornem al Carril Bici, no es que obsessió en el Carril Bici, tots 
demanant un Carril Bici, no hi ha hagut mai Carril Bici, i ara que s'intenta fer un projecte en el qual  
aparega estan tots enfadats. Jo vull reiterar el que he dit abans. No es tracta d'una actuació per fer un 
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carril Bici, es tracta d'una actuació per a millorar l'accés al nostre poble, un accés que porta més de,  
diria jo que 30 anys, un accés en el qual és una carretera, i com a tal, els vehicles circulen a una gran 
velocitat i el que intentem en aquesta actuació és pacificar el tràfic, cosa que creiem que és molt  
important. Alguns partits que es van presentar en les eleccions ho portaven en el seu programa i per  
tant s'intenta complir. Evidentment quan hi ha una modificació de l'estructura de la calçada potser 
podem moure un fanal, però un arbre té la dificultat que no podem moure-ho. Per tant hi ha dues  
possibilitats i és el que hem fet com hem dit abans, torne a repetir, els que estan malalts es talen i els 
que estan en bones condicions es trasplanten. A pesar que, potser, haguera sigut millor una altra 
actuació,  però bé, trasplantarem per la sensibilitat  que hi  ha.  Dit  açò queda dir  que el Carril  Bici 
formarà part d'una actuació molt important, que al final millorara, cree jo, l'entrada al nostre poble de 
gran manera. Entrant ja al primer punt de la pregunta, si els arbres que es van a talar estan malalts 
perquè es van malgastar els diners podant-los, evidentment els que s'hauran podat seran el que es 
trasplanten, entenc jo, no ho sé. De totes maneres és possible que hi haja hagut algun error, doncs 
s'assumirà. De totes maneres tenim una empresa contractada i entra la poda de tots aquests arbres. 
Quant a l'informe que se sol·licita, dir que s'ha fet l'informe, que ho té a la seua disposició. Jo crec que 
ahir va haver-hi una Junta de Portaveus, vull recordar, una Junta de Portaveus que no s'ha celebrat 
mai durant el Govern dels 8 anys del Partit Popular i nosaltres estem fent-la cada plenari i crec que  
dóna un bon resultat.  Però bé potser  no m'explicara  jo  bé.  Ja comentarem ahir  que havien dos 
informes, de fet li vaig donar la possibilitat de fotocopiar un, l'altre li vaig comentar a la portaveu que  
va venir en aqueix moment, a la Regidora del Partit Popular, Celia, que em fa avui aquesta pregunta, 
li vaig dir que l'altre estava en el Departament i que podria anar a per ell quan volguera que no hi  
hauria cap problema. Però és igual ja li facilitare l'escrit. Evidentment calia preparar l'informe, i s'ha 
preparat  aquests  dies,  hi  havia  a  banda  d'aquest  informe,  hi  havia  més  preguntes  que  a  més 
afectaven, cree recordar, a dos departaments, al departament d'Urbanisme, a l'Arquitecte Municipal i 
al  Tècnic de Medi ambient.  Per tant,  evidentment,  calia conjugar i  en el  moment que tinguem la 
resposta, no es preocupe que li donarem la resposta. I quant a fer, a haver de fer, també vull explicar, 
perquè també és molt recurrent pel Partit Popular. Dir que era millor fer el Carril Bici, a l'altre costat, a  
l'altre costat de la vorera, enfront d'on s'ha previst. En primer lloc, dir que és una qüestió tècnica,  
evidentment. Els que fan els plànols no som nosaltres, són els tècnics i açò obeeix al fet que és molt  
millor, a partir d'aqueixa intersecció que hi ha diversos carrils, diverses carreteres d'entrada a la zona 
d’Horts. Doncs és molt millor estar a la part dreta segons eixes, perquè d'aquesta manera no cal  
creuar cada vegada. Llavors, supose jo que per qüestions tècniques es va decidir que es fera allí, i 
perquè al final de tot els arbres anaven a moure's perquè la vorera anava a canviar la amplaria i per 
tant, per aqueix motiu.

10.14.  PREGUNTA  IN  VOCE  Nº  14  DEL  GRUP  MUNICIPAL  POPULAR  REALTIVA  A 
REGIDOR 18.

El Sr. Perez Garcia (del Grup Municipal Popular) manifestant que una puntualització, jo no 
era portaveu la legislatura passada i sé que s'intentà convocar la Junta de Portaveus, i si no es va fer 
no tinc perquè explicar-ho. Vull dir, açò, que no es convoara o si es convocara, el que passa és que la 
gent, així com ara els grups de l'oposició si que volem anar o si que volem participar, si en aquella  
època hi havia gent que no volia anar tampoc tenia massa sentit. La primera pregunta que tinc ací era 
sobre la proposta, o la iniciativa, dels Regidors 18,  que molt bé ja ha comentat ja Vicent. Com ha 
comentat  ell  és una iniciativa que ben portada doncs pot  millorar el  que seria  la participació i  la  
dinàmica de aquest òrgan o aquest plenari, però clar una iniciativa que ací no es porta bé a terme, no 
es porta com Déu mana, doncs pot ser contraproduent. Per tant creiem que per a portar-se a terme  
han de complir-se alguns requisits, el primer,, com ben ha comentat Claudia, és tinfrer els recursos 
per a poder atendre les peticions, llavors les preguntes són si van a dedicar recursos o que recursos 
van a dedicar per a atendre les peticions que arriben? O quin és el procediment i els recursos que van 
a participar sobretot humans? si creuen que 8 dies seran suficients per a respondre les sol·licituds? 
Sobretot perquè als grups municipals, i és una cosa que s'ha reiterat diverses vegades en aquest 
plenari, tenim o hi ha un termini de 15 dies perquè se'ns conteste, i com ja ha eixit, per exemple,  
aquest regidor té un escrit presentat si no recorde malament a l'octubre, sobre un tema del sopar jove, 
que encara no ha tingut resposta... La pregunta és si van a dedicar-se recursos per a atendre les 
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peticions, o per a portar a terme el procediment de les peticions que entren dels ciutadans? si seran 
suficient els 8 dies que vénen en la iniciativa? I si creuen que si nosaltres tenim 15 dies i no se'ns  
contesta, si serà suficient?

La  Sra.  Suárez  González (del  Grup  Municipal  Socialista)  assenyala  que  respecte  als 
recursos humans i en el moment que hi haja un tècnic en l'àrea de govern obert que ho tenim ja  
plantejat, el problema és que necessitem competència autonòmica i fins que no ens donen llum verda  
estem paralitzats, açò d'una banda. El dels 8 dies, els 8 dies ho marca el Reglament Orgànic de 
l'Ajuntament, a més ho vaig consultar amb tot l'equip de govern i ens ho hem imposat. Si hi ha una  
instància que no t'han contestat dins de l'equip de govern doncs ja els tiraré el puro pertinent.

10.15.  PREGUNTA  IN  VOCE  Nº  14  DEL  GRUP  MUNICIPAL  POPULAR  RELATIVA  A 
SUBVENCIONS ESPORTIVES

El  Sr. Perez Garcia (del Grup Municipal Popular) manifestant que la segona pregunta va 
dirigida a l'Àrea d'Esports. Sabem que, bé jo com a Regidor d’Esport ho sé, que al novembre és 
l'època per a justificar les subvencions de l'any anterior i per a que les associacions presenten els 
papers i que els tècnics comproven aquesta documentació, validen aquesta justificació i per tant es 
realitze el pagament de les mateixes. Totes les preguntes anaven una mica en relació a aquest tema, 
si totes les associacions han justificat les subvencions? si ha quedat alguna quantitat pendent que 
alguna associació no ha pogut justificar? I sobretot, si s'han pagat ja les subvencions de 2015? Per 
açò si que demanaria que si hi ha alguna, a poder ser que se'ns facilitara al Grup Popular una relació  
de les subvencions del 2015, en la data en què les associacions han presentat la justificació, que s'ha 
per part dels tècnics, que s'ha justificat, s'ha donat bona la justificació i la data de pagament.

El  Sr. Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV) assenyalant que les subvencions de 
l'any  anterior  s'han  endarrerit  10 dies  en  el  pagament,  primera  perquè  intentarem  que  alguna 
associació que s'havia endarrerit, que no es quedara cap fora, doncs així i tot crec que s'ha quedat  
una associació fora, perquè ja no vam poder aguantar i no anem a castigar a aquelles que havien  
presentat  dins del  termini  i  en la forma escaient,  anàvem a castigar-les més, per tant hi  ha una.  
Després tot el que és el muntant de tot, jo no m'acorde de tot, per tant ho donarem per escrit tot.  
S'endarreriran també les subvencions de l'any 2016, t'ho dic perquè van a ser concurrents. Anem a 
fer, i no vaig a precipitar-me, les bases de subvencions perquè vull fer-les bé, i com ací sembla que  
anem tots en el foc*encés doncs jo vaig a estar més tranquil i encara que tarde 10 dies més o 20 dies 
més, traure les subvencions i us les enviaré. Ja les tinc quasi ultimades, us les enviaré també per 
correu a tots, i les tancarem i posarem en concurrència. Pel que fa al que has demanat tu de dades, 
se't donaran.

El  Sr.  Orea Pedraza  (del  Grup Municipal  Socialista) assenyalant  que si  em permets,  per 
millorar la informació que t'ha donat el  Regidor d’Esports, dir  que les subvencions que han sigut  
admeses no hi ha hagut cap inconvenient. A dia d'avui, excepte el pagament efectiu que potser no 
s'ha fet encara, l'ordre de pagament ja s'ha fet, per tant, totes les subvencions, ja està amb l'ordre de  
pagament feta.

10.16. PREC Nº 1 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS RELATIU A PUBLICITAT 
AGENDA DE TREBALL.
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10.17. PREC Nº 2 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS RELATIU A FESTA SANT 
ANTONI

10.18.  PREC  Nº  3  DEL  GRUP  MUNICIPAL  REINICIEM  CANALS  RELATIU  A  TREN 
D’ALTA VELOCITAT
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10.19. PREC Nº 4 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR RELATIU A COL.LOCACIO GUALS 
DE GOMA EN CAMI

El Sr. Alcalde manifestant que evidentment és un perill. Jo també he de dir que sóc usuari  
dels camins i és veritat que moltes vegades van molt fort, és una falta d'educació vial. Igual poden ser 
aqueixes  actuacions o  altres  més doloroses  per  a  la  *butxaca,  però  bé ho tindrem en  compte  i  
cercarem una solució. 

I no havent més asumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió essent les 
vint-i-dos hores i quaranta-sis minuts del dia vint-i-nuit de gener de dos mil setze.

L’ Alcalde El Secretari

-Joan Carles Peréz Pastor-      -José Mª Trulll Ahuir-
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